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Secretaria/fu 
 
Acta de la sessió extraordinària del Ple   
 
Núm. de la sessió: 12 
Data: 26.09.12 
Horari: de 20.00 a  23.30 h 
Lloc: Casa de la Vila 
 
Hi assisteixen: 
 
Estanislau Fors Garcia, alcalde-president 
Maria Belén Quintero Aragón, tinent d’alcalde 
Susanna Mir Julià, regidora 
Soraya Real Iglesias, tinent d’alcalde 
Román Pascual Rodríguez, regidor 
Alejandro Acero Cherta, tinent d’alcalde 
José Almansa Aragón, regidor 
Ramon Vinyes Vilà, tinent d’alcalde  
Santiago Fontbona Arbós, tinent d’alcalde 
Lorena Estrada Ocaña, tinent d’alcalde 
Joan Miquel Llodrà, regidor  
Maria Isabel Illescas Sánchez, regidora 
Maria Assumpció Balliu Tenas, regidora 
Isabel Roig Casas, regidora  
Josep Antoni López Navarro, regidor 
David Caldeira Bacardit, regidor 
Annabel Moreno Nogué, regidora 
Catalina Victory Molné, secretària 
 
El president obre la sessió.  
 
Com a qüestió prèvia l’alcalde sotmet a votació per urgència la modificació en part de 
la proposta del punt núm. 4. Igualment proposa la incorporació de la Declaració i 
manifest de la Plataforma Arenyenca per a l’Educació Pública. Se n’acorda per 
unanimitat la incorporació. 
 
A continuació es tracten els assumptes inclosos en el següent: 
 
Ordre del dia 
 
1.- APROVAR LES ACTES  DE 25 DE JULIOL, 10 I 29 D’AGOST  I 10 DE 
SETEMBRE DE 2012.- La secretària llegeix els esborranys de les actes de les 
sessions anteriors, celebrades amb caràcter ordinari el dia 25 de juliol i extraordinari 
els dies 10 i 29 d’agost i 10 de setembre de 2012. Les actes s’aproven per unanimitat 
dels assistents. 
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2.- APROVAR LA MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 11/2012.- El tinent d’alcalde Sr. 
Vinyes dóna compte d’aquesta proposta d’acord:  
 
Suplement de crèdit 
 
ATÈS que els suplements de crèdit es regulen en els articles 177 i 178 del RD legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i al 
Reial decret 500/90, de 20 d’abril, que desenvolupa el capítol 1r, títol IV, en matèria de 
Pressupostos. 
 
ATÉS que de conformitat amb l’article 177 de l’esmentat Reial decret legislatiu 2/2004, els 
mitjans o recursos que han de finançar el suplement de crèdit i el crèdit extraordinari són: el 
romanent líquid de tresoreria, majors ingressos efectivament recaptats que els previstos al 
Pressupost o anul·lació o baixa de crèdits d’altres partides del pressupost no compromeses, 
les dotacions de les quals es considerin reduïbles sense pertorbació del servei. 
 
VIST que el proppassat 30 d’abril de 2012 s’aprovà la liquidació del Pressupost de l’Ajuntament 
d’Arenys de Mar amb romanent de tresoreria per a despeses generals positiu per import 
d’1.832.823,68 € euros i que una vegada aprovades les modificacions de crèdit  4/2012 i  
6/2012 resta disponible un Romanent de Tresoreria de 1.163.107,92 euros.  
 
ATÈS que existeixen també, sobrants de crèdit a l’aplicació pressupostària d’interessos de 
préstecs, ja que d’acord amb el document de l’estat del deute que es va realitzar amb motiu 
del pressupost de 2012 el càlcul dels interessos es va fer partint dels tipus d’interès vigents en 
aquell moment i afegint un diferencial d’un punt a gairebé totes les operacions. La variació del 
tipus d’aquest últim any ha estat a la baixa. 
 
ATÈS que també existeixen sobrants de crèdit en diversos projectes d’inversió d’anys 
anteriors. Totes les baixes de crèdit que financen projectes d’inversió procedeixen de 
projectes amb finançament afectat per la qual cosa és necessari, d’acord amb l’article 47.5 del 
Reial decret 500/90, de 20 d’abril, desistir totalment o parcialment d’iniciar o continuar 
l’execució de la despesa. 
 
ATÈS que, d’acord amb l’art 35 RD 500/1990, de 20 d’abril, i amb la memòria d’Alcaldia, hi ha 
diverses despeses específiques i determinades que no poden demorar- se fins a l’exercici 2013 
i per a les quals el crèdit pressupostari previst resulta insuficient i no pot ser objecte 
d’ampliació, tal com s’explica en l’esmentada memòria de l’alcalde – president, i d’acord amb el 
següent detall: 

Despesa corrent 

� 10 912 22601 Protocol Alcaldia . Els actes amb motiu de la concessió dels títols de fills 
adoptius als senyors Joan Aymerich i Martí Amagat,  i els actes previstos fins a final 
d’any, fan necessari suplementar aquesta aplicació.  

� 10 912 23100 Locomoció dels membres de govern Alcaldia. És necessari suplementar 
aquesta aplicació  per tal que pugui arribar fins a finals d’any. 

� 20 920 22604 Defensa jurídica Administració general. Les diferents actuacions 
facturades durant l’any, com ara la defensa de la reclamació efectuada per Procovesa, 
han esgotat amb escreix el crèdit inicial. Per tal de poder contractar la defensa jurídica 
a la demanda presentada en referència a la reorganització de treballadors a la 
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residència geriàtrica, és necessari suplementar l’aplicació i la corresponent bossa de 
vinculació jurídica per tal que pugui arribar fins a finals d’any. 

� 20 920 22699 01 Indemnitzacions per danys a tercers Administració general. Cal 
incrementar aquesta aplicació perquè es puguin imputar les despeses per reclamacions 
patrimonials que s’aprovin fins a la finalització de l’exercici.  

� 20 920 22706 Estudis i treballs tècnics administració general. La contractació de l’estudi 
d’avaluació de llocs de treball i l’elaboració d’un nou organigrama justifiquen l’augment 
d’aquesta aplicació. 

� 31 491 449 Transferències corrents EPE Ràdio Arenys comunicació. Atès que l’entitat 
ha presentat un resultat de l’exercici 2011 negatiu per import de 3.558 euros i atès 
també que la contractació de la realització de l’informe de control financer aquest any 
s’ha realitzat per part de l’EPE i no a càrrec de l’Ajuntament, cal incrementar, d’acord 
amb l’escrit presentat pel director de l’entitat, aquesta aplicació. 

� 71 337 22609 Activitats culturals infància i joventut. La realització de l’activitat un 
“Nadal genial” fa necessari suplementar l’aplicació. 

� 90 132 22103 Combustibles governació. És necessari suplementar aquesta aplicació 
perquè es puguin imputar les corresponents despeses fins a la finalització de l’exercici.  

� 90 132 22104 Vestuari governació. Cal suplementar aquesta aplicació  per tal que 
pugui arribar fins a finals d’any. 

� 22 011 913 Amortització préstecs llarg termini fora sector públic. Cal incrementar la 
consignació inicial atès que la baixada de tipus d’interès suposa un increment de 
l’amortització prevista en els préstecs amb el sistema d’amortització anomenat 
“francès”. 

Inversions 

� Projecte 2012/2/PROMO/1 Inversions promoció econòmica. Cal incrementar la 
consignació inicial per resultar insuficient per a les inversions programades fins a 
finalitzar l’exercici. 

Crèdits extraordinaris 
 
ATÈS que els crèdits extraordinaris es regulen en els articles 177 i 178 del RD 
legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals i en el Reial decret 500/90, de 20 d’abril, que desenvolupa el capítol 
1r, títol IV, en matèria de Pressupostos. 
ATÈS que, d’acord amb l’art 35 RD 500/1990, de 20 d’abril, i amb la memòria 
d’Alcaldia, hi ha diverses despeses específiques i determinades que no poden demorar- 
se fins a l’exercici 2013 i per a les quals no existeix crèdit pressupostari, tal com 
s’explica en la esmentada memòria de l’alcalde – president. 
Despesa corrent 
 
ATÈS que per Decret d’Alcaldia de 10 de juliol de 2012 l’alcalde va procedir a fixar les 
funcions i competències dels diferents regidors que formaran part del nou Govern 
municipal com a conseqüència de la incorporació del grup socialista a l’equip de 
govern.  
 
VISTA la proposta de la nova regidora de Participació Ciutadana i Civisme de creació 
de les aplicacions pressupostàries d’aquestes dues àrees, en concret les relatives a 
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publicitat, reunions i conferències, actes i estudis i treballs tècnics, per tal de poder dur 
a terme les actuacions previstes fins a finalitzar l’exercici. 
 
De conformitat amb l’article 25 de l’Ordenança de subvencions de l’Ajuntament 
d’Arenys de Mar, són subvencions previstes nominativament en el pressupost aquelles 
l’objecte, la dotació pressupostària i el beneficiari de les quals apareguin expressament 
determinats en l’estat de despeses del pressupost.  
 
D’acord amb la proposta de la Regidoria de Sanitat es procedeix a consignar 
nominativament en el pressupost la subvenció que es vol atorgar a l’ associació de 
defensa dels animals d’Arenys per a l’exercici 2012. 
 
Inversions 
 
� Projecte 2012/2/ESPOR/1 Inversions esports. La compra de divers material 
esportiu per  a la gent gran justifica la creació de l’aplicació. 
� Projecte 2012/2/BIBLI/1 Inversions biblioteca. Es crea l’aplicació per tal de 
substituir  l’aire condicionat de la biblioteca . 
� Projecte 2012/BRIGA/1 Inversions serveis bàsics. Es crea l’aplicació per a la 
compra d’una furgoneta nova per a la Brigada.  
 
VISTA la memòria de l’alcalde - president. 
VIST l’informe d’Intervenció número 55/2012 i l’informe d’estabilitat pressupostària. 
Vist l’informe favorable de la Comissió informativa. 
 
És per tot això que es proposa al Ple l’adopció dels següents ACORDS: 
 
1.- Desistir totalment o parcialment d’iniciar o continuar l’execució de la despesa que 
a continuació es detalla: 
 
Projecte Denominació Denominació

2011/2/PROMO/1 INVERSIONS MERCAT 30 431 632 EDIFICIS I ALTRES CONSTRUCCIONS

2011 2 POLIC 1 INVERSIONS POLICIA 90 130 625 MOBILIARI POLICIA

2011 2 MUSEU 1 INVERSIONS MUSEUS 63 333 625 MOBILIARI MUSEUS

2010 2 CULT 1 CLIMATITZACIÓ DEL CENTRE CULTURAL CALISAY 60 334 62200 CLIMATITZACIÓ DEL CENTRE CULTURAL CALISAY

2010 2 AMBIE 2 MEDI AMBIENT: BROSSA 51 162 625 CONTENIDORS ESCOMBRARIES MEDI AMBIENT I PLATGES

2009 2 SGRAL 2 INSTAL·LACIÓ ELÈCTRICA AJUNTAMENT 20 920 623 INSTAL·LACIONS AJUNTAMENT

2010/2/SGRAL/1 INVERSIONS ADMINISTRACIÓ GENERAL 20 491 646 PROGRAMARI INFORMÀTIC

2011/2/SGRAL/1 INVERSIONS ADMINISTRACIÓ GENERAL 20 920 625 MOBILIARI I EQUIPS D'OFICINA AJUNTAMENT ADMÓ. GRAL.

2007 2 ESPOR 2 REFORMA PAVELLÓ 80 342 622 EDIFICIS ESPORTS

2009 2 ESPOR  1 INVERSIONS ESPORTS 80 342 622 EDIFICIS ESPORTS

2007/2/CULTU/1 CONDICIONAMENT CALISAY 07 60 330 622 EDIFICIS I ALTRES CONSTRUCCIONS CULTURA

2008 2 AMBIE 2 CONTENIDORS FORM 51 172 625 MOBILIARI URBÀ MEDI AMBIENT

2011 2 AMBIE 1 INVERSIONS MEDI AMBIENT 51 172 623 MAQUINÀRIA, INSTAL·LACIONS I UTILLATGE MEDI AMBIENT

2011 2 BRIGA 1 INVERSIONS BRIGADA 50 169 625 MOBILIARI BRIGADA

Aplicació

 
 
2.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit 11/2012 sota la modalitat de suplement de 
crèdit i crèdit extraordinari finançats amb romanent de tresoreria per a despeses generals i 
anul·lació o baixes de crèdit d’aplicacions del pressupost no compromeses, les dotacions de les 
quals es considerin reduïbles sense pertorbació del servei segons el detall següent: 
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SUPLEMENT DE CRÈDIT

DESPESES

A) Despesa corrent

1) AUGMENTS DE CRÈDIT

Denominació Import

10 912 22601 PROTOCOL ALCALDIA 6.500,00

10 912 23100 LOCOMOCIO DELS MEMBRES DEL GOVERN ALCALDIA 1.500,00

20 920 22604 DEFENSA JURÍDICA ADMÓ. GRAL. 19.500,00

20 920 2269901 INDEMNITZACIONS PER DANYS A TERCERS ADMÓ. GRAL. 4.500,00

20 920 22706 ESTUDIS I TREBALLS TÈCNICS ADMÓ. GRAL. 12.200,00

31 491 449 TRANSFERÈNCIES CORRENTS EPE RÀDIO ARENYS COMUNICACIÓ 3.500,00

71 337 22609 ACTIVITATS CULTURALS INFÀNCIA I JOVENTUT 6.000,00

90 132 22103 COMBUSTIBLES GOVERNACIÓ 8.500,00

90 132 22104 VESTUARI GOVERNACIÓ 2.000,00

TOTAL 64.200,00

FINANÇAMENT

BAIXES DE CRÈDIT

Denominació Import

22 O11 310 INTERESSOS FINANCERS HISENDA 64.200,00

TOTAL 64.200,00

2) AUGMENTS DE CRÈDIT

Denominació Import

22 O11 913 AMORTITZACIÓ PRÉSTECS LLARG TERMINI FORA S.PÚBLIC 29.000,00

TOTAL 29.000,00

FINANÇAMENT

Denominació Import

87000 ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES GENERALS 29.000,00

TOTAL 29.000,00

Aplicació

Aplicació

Aplicació

Aplicació

 
B) Inversions

AUGMENTS DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

2012/2/PROMO/1 INVERSIONS PROMOCIÓ ECONÒMICA 30 430 622 EDIFICIS PROMOCIÓ ECONÒMICA 1.500,00

2012/2/POLIC/1 INVERSIONS SEGURETAT 90 130 622 EDIFICIS SEGURETAT I PREVENCIÓ 222,96

2012/2/MUSEU/1 INVERSIONS MUSEUS 63 333 622 EDIFICIS MUSEUS 216,54

2012/2/CULT/1 INVERSIONS CULTURA 60 334 622 EDIFICIS CULTURA 659,19

2010/2/PROCE/1 PROCES PARTICIPATIU 40 341 619 PAVIMENTACIÓ PLAÇA MARE PAULA 4.000,00

2012/2/SGRAL/1 INVERSIONS ADMINISTRACIÓ GENERAL 20 920 625 MOBILIARI AJUNTAMENT 3.387,30

TOTAL 9.985,99

Aplicació

 
FINANÇAMENT

BAIXES DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

2011/2/PROMO/1 INVERSIONS MERCAT 30 431 632 EDIFICIS I ALTRES CONSTRUCCIONS 1.500,00

2011 2 POLIC 1 INVERSIONS POLICIA 90 130 625 MOBILIARI POLICIA 222,96

2011 2 MUSEU 1 INVERSIONS MUSEUS 63 333 625 MOBILIARI MUSEUS 216,54

2010 2 CULT 1 CLIMATITZACIÓ DEL CENTRE CULTURAL CALISAY 60 334 62200 CLIMATITZACIÓ DEL CENTRE CULTURAL CALISAY 659,19

2010 2 AMBIE 2 MEDI AMBIENT: BROSSA 51 162 625 CONTENIDORS ESCOMBRARIES MEDI AMBIENT I PLATGES 4.000,00

2009 2 SGRAL 2 INSTAL·LACIÓ ELÈCTRICA AJUNTAMENT 20 920 623 INSTAL·LACIONS AJUNTAMENT 2.224,46

2010/2/SGRAL/1 INVERSIONS ADMINISTRACIÓ GENERAL 20 491 646 PROGRAMARI INFORMÀTIC 1.135,85

2011/2/SGRAL/1 INVERSIONS ADMINISTRACIÓ GENERAL 20 920 625 MOBILIARI I EQUIPS D'OFICINA AJUNTAMENT ADMÓ. GRAL. 26,99

TOTAL 9.985,99

Aplicació
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CRÈDIT EXTRAORDINARI

DESPESES

A) Despeses corrents

ALTES DE CRÈDIT

Denominació Import

72 924 22602 PUBLICITAT I EDICIONS PARTICIPACIÓ CIUTADANA 900,00

72 924 22606 REUNIONS I CONFERÈNCIES PARTICIPACIÓ CIUTADANA 250,00

72 924 22699 ACTES PARTICIPACIÓ CIUTADANA 1.250,00

72 924 22706 ESTUDIS I TREBALLS TÈCNICS ADMÓ.GRAL 1.600,00

75 232 22602 PUBLICITAT I EDICIONS CIVISME 1.200,00

75 232 22606 REUNIONS I CONFERÈNCIES CIVISME 200,00

75 232 22699 ACTES CIVISME 500,00

75 232 22706 ESTUDIS I TREBALLS TÈCNICS CIVISME 1.000,00

91 313 48901 SUBVENCIÓ ASSOCIACIÓ DEFENSA DELS ANIMALS D'ARENYS.EXERCICI 2012 800,00

TOTAL 7.700,00

FINANÇAMENT

Denominació Import

22 O11 310 INTERESSOS FINANCERS HISENDA 7.700,00

TOTAL 7.700,00

Aplicació

Aplicació

 
B) Inversions

ALTES DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

2012 2 ESPOR 1 INVERSIONS ESPORTS 82 341 625 MOBILIARI ESPORTS 5.617,54

2012 2 BIBLI 1 INVERSIONS BIBLIOTECA 69 332 633 INSTAL·LACIONS BIBLIOTECA 2.278,35

2012/2/BRIGA/1 INVERSIONS SERVEIS BÀSICS 50 169 624 VEHICLES BRIGADA 2.908,93

TOTAL 10.804,82

FINANÇAMENT

BAIXES DE CRÈDIT

Projecte Denominació Denominació Import

2007 2 ESPOR 2 REFORMA PAVELLÓ 82 342 622 EDIFICIS ESPORTS 3.312,36

2009 2 ESPOR  1 INVERSIONS ESPORTS 82 342 622 EDIFICIS ESPORTS 2.305,18

2007/2/CULTU/1 CONDICIONAMENT CALISAY 07 60 330 622 EDIFICIS I ALTRES CONSTRUCCIONS CULTURA 2.278,35

2008 2 AMBIE 2 CONTENIDORS FORM 51 172 625 MOBILIARI URBÀ MEDI AMBIENT 779,04

2011 2 AMBIE 1 INVERSIONS MEDI AMBIENT 51 172 623 MAQUINÀRIA, INSTAL·LACIONS I UTILLATGE MEDI AMBIENT 1.850,00

2011 2 BRIGA 1 INVERSIONS BRIGADA 50 169 625 MOBILIARI BRIGADA 279,89

TOTAL 10.804,82

Aplicació

Aplicació

 
 
3.- Aprovar la distribució dels agents receptors i emissors del finançament a què es refereix el 
punt segon d’aquesta proposta segons Annexos adjunts. 
 
4.- Modificar l’article 4 de les Bases d’execució del pressupost de 2012  d’acord amb el 
següent: 
 
Article 4t.- Estructura orgànica  
 
A l’apartat c) Orgànica s’afegeixen  les orgàniques  
 

72 Participació ciutadana 
75 Civisme  

 
5.- Publicar l’acord anterior en el BOP, per al tràmit d’informació pública, durant un període 
de 15 dies, d’acord amb el que disposa l’article 169 del Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals. En el supòsit que no es produeixin reclamacions en el termini esmentat, 
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l’acord de modificació del Pressupost de l’exercici 2012 s’entendrà definitivament aprovat per 
aquesta corporació. 
 
La regidora Sra. Moreno, en representació del grup municipal d’ERC, manifesta 
literalment el que segueix: ERC votarà en contra d’aquesta modificació de crèdit. 
Aquesta vegada sí. En totes i cadascuna de les modificacions anteriors ERC s’havia 
abstingut però aquesta vegada no ho podem fer, perquè s’estan dotant partides que 
considerem que s’haurien de reduir dràsticament, més amb els temps que corren, ja 
que és ara quan s’ha de prioritzar i retallar en allò que és dispensable. 
 
La partida de protocol d’Alcaldia va ser dotada ja fa dos plens. Avui, a les 16.27, el 
regidor d’Hisenda molt amablement me n’ha fet arribar l’extracte. I si jo estigués en el 
govern la reduiria considerablement, no fent refrigeris ni obsequis en cadascun dels 
actes d’Alcaldia. Estic segura que la gent entendria més no tenir un pica-pica que no 
pas que se li retallin prestacions socials, sous o que s’apugi la quota de l’Escola Bressol. 
 
El mateix passa amb la partida de despeses de locomoció d’Alcaldia, dotada a principis 
d’any en 1.750 € dels quals se n’han gastat 1.600 €. Increïble, no? Dimecres passat a la 
Comissió informativa vaig demanar un extracte d’aquesta partida, dels anys 2012, 2011 
i 2010, per poder comparar i saber en què s’havien gastat aquests 1.600 €, si era en 
benzina, trens, avions o vaixells. 
 
El regidor Sr. Vinyes va dir que m’ho faria arribar abans del Ple, però curiosament 
aquesta partida no me l’han enviat, cosa que ens fa pensar que alguna cosa no volen 
ensenyar... Si més no, curiós. 
 
Sobre la partida de la defensa jurídica. Preguntat el motiu d’aquesta modificació, em 
van dir que era per pagar l’advocat que defensaria la regidora Sra. Soraya Real per la 
demanda que li havia interposat una treballadora municipal per un presumpte 
assetjament laboral. Havien dit que el cost seria 0, ja que la defensa la portaria la 
Diputació. I un mes després resulta que tots hem de pagar un advocat a la regidora per 
actuar d’una manera que ja hem denunciat en diverses ocasions que no era l’adequada. 
Hauríem de ser més rigorosos, sobretot quan tenim càrrecs públics. 
 
Una altra modificació per pagar una nova i enèsima valoració de llocs de treball que el 
mateix regidor Sr. Vinyes va dir que mai no es podria executar. Així, per què ens hem 
de gastar 17.000 € en una nova valoració que no podrem executar i més quan l’any 
2010 se’n va realitzar una altra que es va aprovar l’abril del 2011? 
 
Amb aquests 17.000 € es poden fer moltes coses! Si no saben què fer-ne, no pateixin 
que jo em poso a la seva disposició per fer-los suggeriments. 
 
Per tot això, ERC hi votarà en contra.  
 
El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: A la CUP algunes de les partides que es porten a aprovació 
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en aquesta modificació de crèdit, doncs les entenem i les compartim; així, no podem 
paralitzar la locomoció de la Policia local, per exemple. Ara bé, tant en aquest cas, com 
en d’altres, pensem que hi podria haver una previsió en funció de com han anat aquests 
conceptes en anys anteriors. 

Respecte a la partida en participació ciutadana i civisme, ja vam expressar en el Ple on 
es repartien les regidories del nou govern, que no compartíem la creació d’aquestes 
regidories concretament; i ho expressàvem així perquè enteníem, i entenem, que són 
transversals i no han de ser treballades des d’una regidoria específica. I per aconseguir 
tot això no ens calia crear una regidoria, amb una regidora i un sou.  
Al juliol ja vam constatar que amb la remodelació de govern al poble d’Arenys ens 
costava més car aquest canvi, atès que respecte a l’anterior govern hi havia més sous i 
retribucions. Ara, de nou, constatem que, a més, ens costa més car perquè la creació 
d’aquestes dues regidories, que entenem que tractades d’aquesta manera són sobreres, 
també ens costen més de 6.000 euros, un milió de pessetes, perquè ens entenguem. 
De fet, gestionar aquests 6.000 euros, als arenyencs ens costa 25.000 euros bruts, que 
és el sou de la regidora. Ens costa més el sou que el que es dedica a la regidoria. Qui 
ho entengui, que ho compri. 
Remarcats aquests aspectes, i atès el fet de no ser nosaltres mateixos qui gestionem i 
decidim com administrem aquests diners, i tot i haver-hi aspectes com els esmentats 
suara que bé ens farien votar-hi en contra, per responsabilitat i perquè tampoc pensem 
que la millor solució sigui aturar els serveis necessaris, el sentit del nostre vot en 
aquest punt serà l’abstenció.  
 
La regidora Sra. Balliu, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta literalment 
el que segueix: Des d’Iniciativa entenem que el pressupost és un instrument viu, i que 
algunes vegades s’ha de modificar per despeses específiques determinades o que en 
algunes ocasions les partides resulten insuficients en determinades àrees o en d’altres 
que són d’obligat compliment per part de l’administració. Entenem que cal ser flexible i 
poder fer les modificacions que calguin, i que s’adeqüin al nous contextos.  
 
Estaríem d’acord per exemple a dotar partides de despesa corrent com l’amortització 
de préstecs atesa la baixada dels tipus d’interès, o d’inversió, com la substitució d’un 
aparell de climatització a la Biblioteca, o diversos arranjaments a equipaments 
municipals... però el que no podem acceptar és la despesa que podem estalviar-nos, 
com ara els estudis, els treballs tècnics o les despeses de protocol, en aquests 
moments en què es demana austeritat a la majoria de ciutadans.  
 
El nostre Ajuntament, hauria de donar exemple i també ajustar-se a la realitat actual. 
S’han retallat serveis i pressupost a l’Escola de Música, han modificat condicions de 
treball a la plantilla d’un equipament municipal com és la Residència Geriàtrica i, d’altra 
banda, ara ens proposen destinar recursos a partides de pressupost que no són de 
primera necessitat.  
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Cal optimitzar recursos, estalviar en partides supèrflues. No hauríem de poder 
estalviar en el benestar de les persones, ni en l’educació, ni en la salut, però sí en 
determinats actes, com ja hem denunciat altres vegades, que només són de lluïment.  
 
Anem a pams:  
Quant a la despesa corrent, veiem com el capítol de protocol d’Alcaldia torna a 
augmentar-se en 6.500 euros, recordem que al juny ja va fer-se un suplement de 6.000 
euros. Quan a la Comissió Informativa vam preguntar a què es devia aquest augment, 
se’ns va justificar que la major part de l’increment anava destinada al pagament del 
llibre que s’ha fet del Port d'Arenys, quan aquesta mateixa explicació ja la vam rebre a 
un altre dels augments en aquesta partida. També se’ns va informar que anirien per als 
actes amb motiu de la concessió dels títols de fills adoptius de la vila. En el cas del Sr. 
Aymerich, entenem que la despesa va ser mínima atès que la seva família va voler 
obsequiar els assistents amb un refrigeri. En el cas de mossèn Martí Amagat, els 
demanem que s’abstinguin d’oferir un pica-pica, i de ben segur que la gent assistent ho 
entendrà del tot.  
 
Que creixin en 1.500 euros les despeses de locomoció dels membres de govern 
d’Alcaldia, tampoc no entenem que sigui una prioritat quan aquesta partida ja està 
dotada amb 1.750 euros.  
 
En el cas de la partida destinada a Defensa Jurídica Administració General, que 
ascendeix a gairebé 20.000 euros, una vegada més hem caigut en el parany d’avançar-
nos als esdeveniments per quedar bé. Quan en el Ple anterior el grup d'Esquerra va 
preguntar quin seria el cost de la defensa jurídica a la demanda presentada per part 
d’una treballadora municipal, la resposta de l’alcalde va ser que el cost seria zero, ja 
que la defensa l’assumiria la Diputació de Barcelona. A la Comissió Informativa se’ns va 
explicar que la Diputació només assumia la defensa de la Institució, però que ha calgut 
la contractació d’un advocat laboralista per a la defensa de les persones implicades.  
 
Si parlem de l’ampliació de la partida en despesa corrent d’estudis i treballs tècnics 
d’administració general en 12.200 euros, aquí ja pensem que directament és llençar els 
diners. Se’ns diu que és per a la contractació de l’estudi d’avaluació de llocs de treball i 
l’elaboració d’un nou organigrama, quan tots sabem que en aquest moment, qualsevol 
actuació sobre això és perquè quedi desfasada a tots nivells abans no arribi a poder-se 
fer efectiva. A més, l’esborrany d’organigrama que se’ns va presentar fa uns mesos, 
creiem que tècnicament era poc aplicable al nostre Ajuntament.  
 
En un altre ordre de coses, hi ha despeses que ja formen part del calendari lúdic i 
cultural arenyenc com és el cas de la realització del Nadal Genial, i que ja haurien 
d’estar pressupostades i no ser cada any motiu de modificació.  
 
Hem posat només alguns exemples, però hem de dir que és per aquests que hem 
exposat que el grup municipal d’Iniciativa votarà en contra d’aquesta proposta d’acord.  
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Sotmesa aquesta Proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vots PP, 1 vot Bloc Municipal. 
Vots en contra: 3 vots d’ICV, 1 vot ERC.  
Vots d’abstenció: 1 vot CUP. 
 
3.- APROVAR EL COMPTE GENERAL DE L’EXERCICI 2011 INTEGRAT 
PER LA CORPORACIÓ LOCAL I L’ENTITAT PÚBLICA EMPRESARIAL 
RÀDIO ARENYS DE MAR.- El tinent d’alcalde Sr. Vinyes dóna compte d’aquesta 
proposta d’acord:  

 
En l’exercici 2012 s’ha format el Compte General de l’Ajuntament d’Arenys de Mar 
referent a l’exercici 2011, d’acord amb allò que preceptua l’Ordre EHA/4041/2004, de 
23 de novembre, per la qual s’aprova la Instrucció del model normal de comptabilitat 
local, i que mostra la imatge fidel del patrimoni, de la situació financera, dels resultats i 
de l’execució del pressupost. 
 
Vist l’informe d’Intervenció 25/2012 de 30 d’abril, relatiu a la Liquidació del Pressupost 
de 2011 de l’Ajuntament d’Arenys de Mar i l’informe d’Intervenció 45/2012. 
 
Els estats i comptes anuals de l’exercici pressupostari 2011, que inclouen tant els 
referents a l’Ajuntament com els de l’empresa pública empresarial Ràdio Arenys, es 
van sotmetre a informe de la Comissió Especial de Comptes, la qual va emetre el seu 
dictamen aprovador, en data 27 de juliol de 2012. Exposat el Compte General al públic 
en el Butlletí Oficial de la Província de 6 d’agost de 2012, pel període reglamentari, no 
s’hi varen formular reclamacions, al·legacions ni observacions. 
 
D’acord amb els articles 208 a 212 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, en relació amb la tramitació i el 
contingut, es proposa al Ple l’adopció dels següents ACORDS:  
 
1.- Aprovar el Compte General de l’Ajuntament d’Arenys de Mar de l’exercici 2011 
que s’adjunta com a Annex, integrat pels següents estats:  
*en relació amb l’Ajuntament: 

� Balanç 
� Compte del Resultat Econòmic – Patrimonial 
� Estat de Liquidació del Pressupost 
� Memòria 

 
amb la següent documentació complementària: 

� Acta d’arqueig 
� Notes o certificacions de saldos bancaris 

 
*en relació amb l’entitat pública empresarial Ràdio Arenys: 
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� Balanç 
� Compte del Resultat Econòmic – Patrimonial 
� Memòria 
� Estat de canvis en el patrimoni net 

 
2.- Aplicar al compte de Patrimoni, si s’escau, el saldo inicial del compte de Resultats 
d’exercicis anteriors. 
 
3.- Que en virtut del que disposa l’article 220.4 del TRHL es tingui per presentat i per 
examinat l’informe de control financer realitzat per la Intervenció municipal sobre els 
comptes anuals tancats el 31 de desembre de 2011, i es doni compte, d’acord amb els 
articles 50 i 52 de les Bases d’execució i l’article 219 de l’esmentat Text refós, de 
l’informe relatiu als treballs de fiscalització plena posterior corresponents a l’exercici 
2010 realitzats per l’empresa Faura-Casas. 
 
4.- Mitjançant l’edicte en el BOP i en el tauler d’anuncis de la corporació, el compte 
general s’exposarà públicament durant un termini de quinze dies, a fi que durant aquest 
temps i vuit dies més es puguin presentar per escrit les reclamacions, les esmenes i les 
observacions oportunes, que seran resoltes per la mateixa Comissió Especial de 
Comptes. 
 
S’aprova per unanimitat. 
 
4.- ASSIGNAR UN COMPLEMENT DE DISPONIBILITAT/FLEXIBILITAT 
HORÀRIA AL COL·LECTIU DE  LA POLICIA LOCAL.- La tinent d’alcalde 
Sra. Quintero dóna compte d’aquesta proposta d’acord:  
 
ASSUMPTE: Assignar un complement de disponibilitat/flexibilitat horària al col·lectiu de la 
Policia Local. 
Atès que s’han d’atendre les necessitats dels serveis extraordinaris a efectuar pel col·lectiu de 
la Policia Local, de forma efectiva i planificada. 
Atès que les despeses que origina aquest complement serien les previstes per serveis 
extraordinaris en els Pressupostos de 2012. 
 
Atès que l’art. 22 de la Llei de pressupostos generals de l’Estat determina que: 
“Les retribucions del personal al servei del sector públic no podran experimentar cap 
increment respecte a les vigents el 31 de desembre de 2011, en termes d’homogeneïtat per 
als dos períodes de comparació, tant pel que fa a efectius de personal com a la seva 
antiguitat. La massa salarial del personal laboral tampoc no podrà incrementar-se ... Les 
limitacions retributives ho són sense perjudici de les adequacions singulars i excepcionals que 
resultin imprescindibles per al contingut del lloc de treball, per la variació d’efectius o pel grau 
de consecució d’objectius ... “ 
 
Atès que s’han seguit els processos de negociació col·lectiva corresponents. 
Atès que d’acord amb el que determinen els art. 165 i 169 del Decret 214/1990, de 30 de 
juliol, el complement específic és el que ha de retribuir el grau de dedicació i que correspon al 
Ple la seva aprovació. 
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És per tot això que es proposa al Ple de Ajuntament, l’adopció dels següents acords: 
 
1. Aprovar un complement de dedicació per disponibilitat en règim de flexibilitat horària, per 
atendre serveis extraordinaris per al col·lectiu dels agents, caporals, sergents i inspector de la 
Policia Local, d’acord amb el següent: 
 
La prefectura podrà disposar de 100 h del còmput anual dels membres del col·lectiu de la 
Policia Local que s’afegeixin a l’acord, per cobrir els serveis no planificats al quadrant anual o 
mensual, que es retribuiran en concepte de flexibilitat horària/disponibilitat per atendre serveis 
extraordinaris, en la quantia que s’especifica per a cada categoria: 
 

CATEGORIA COMPLEMENT 
MENSUAL 

COMPLEMENT 
ANUAL 

PREU HORA 
FLEXIBILITAT 

Inspector 400 4.800 48 
Sergent 300 3.600 36 
Caporal 240 2.880 28,80 
Agent 210 2.520 25,20 
Agent interí 150 1.800 18 

 
El complement de disponibilitat haurà de figurar a la nòmina, diferenciat del complement 
específic. 
Aquest acord serà renovable anualment el dia 1 de gener de forma automàtica llevat que 
qualsevol de les parts ho denunciï abans del dia 1 de desembre anterior. 
Qualsevol membre de la Policia Local que vulgui adherir-se a l’acord o donar-se’n de baixa, ho 
haurà de manifestar per escrit al cap de la Policia Local abans del dia 20 de novembre de l’any 
anterior al període en qüestió. 
Pel que respecta a l’any 2012, el nombre d’hores a disposició serà de 50 i el complement 
mensual s’abonarà a partir de la nòmina d’agost. 
 
2. Establir les següents condicions per al nomenament dels serveis i la percepció del 
complement de disponibilitat/flexibilitat horària: 
No es podran nomenar aquests serveis en els períodes de vacances, llevat que sigui d’acord 
amb el consentiment de l’interessat o interessada.  
El membre de la Policia Local que per qualsevol causa injustificada no acudeixi a un servei 
nomenat en aplicació d’aquesta disponibilitat/flexibilitat o no hi romangui en tot l’horari previst, 
causarà baixa en la percepció del dit complement en tot el període que resti per acabar l’any. 
La mera indisposició física sense baixa mèdica s’entendrà com a baixa injustificada. 
Les úniques limitacions per nomenar aquests serveis són el no superar 16 hores de servei 
continuat i comunicar-ho amb 24 hores d’antelació, llevat d’acord amb l’interessat o 
interessada, dins dels límits legals. 
 
La regidora Sra. Moreno, en representació del grup municipal d’ERC, manifesta 
literalment el que segueix: Des d’ERC tenim moltes ganes que el conflicte amb la 
Policia s’arregli d’una vegada per totes. Moltes. Però creiem que les coses s’han de fer 
bé. Entenem i compartim les ànsies de la regidora Sra. Quintero de solucionar un 
problema endèmic. Però no podem votar-hi a favor, no pel fons sinó perquè els dos 
garants de la legalitat de l’Ajuntament, la secretària i l’interventor han realitzat dos 
informes negatius a aquesta proposta. I si aquestes dues figures que són les fedatàries 
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públiques consideren que la proposta no s’ajusta a la legalitat vigent, considerem que 
s’ha de trobar una altra solució que s’emmarqui dins la normativa . 
 
Així mateix considerem que hi ha altres col·lectius força desfavorits que ni tan sols 
arriben als 1.000 € mensuals com la Brigada o Consergeria, a qui fa anys que se’ls 
promet arranjar la situació i fins al dia d’avui encara no s’ha mogut fitxa. Per cert, fa 4 
mesos que en un Ple el regidor Sr. Almansa va dir que l’endemà s’aprovava la reserva 
de la Brigada, qüestió que a hores d’ara encara no s’ha aprovat, qüestió anàloga a la 
que estem debatent. Fins i tot en la reunió de l’Intercomitè Unitari que representa als 
treballadors municipals condicionen el seu suport a aquesta proposta a un seguit de 
punts que no s’han acomplert. 
 
Per tot això ERC s’abstindrà. 
 
El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: Respecte al punt que es porta a votació, el grup municipal 
de la CUP pensem que certament, és una millora per a la vila, i també per l’estabilitat 
horària dels agents del cos. Es resol un conflicte que feia massa anys que cuejava.  
 
També és, però, d’una manera a l’estil de feta la llei, feta la trampa. Per això, com ens 
recorda l’informe de Secretaria, en alguns aspectes la proposta no s’adequa a la regulació 
legal. Per exemple, que els serveis extraordinaris fora de la jornada establerta, mai no 
poden donar lloc a una gratificació fixa i periòdica. O, com ens recorda l’informe de 
recursos humans, la disponibilitat ha de ser per a casos puntuals i la compensació haurà 
de ser en temps de repòs, i excepcionalment es procedirà a un abonament econòmic. 
O, com ens recorden alguns decrets del govern espanyol de torn, no es pot augmentar 
la massa salarial del cos, o sigui el cost anual de les nòmines del cos, i que està previst 
en el pressupost. 
 
Caldrà, doncs, que, perquè hi hagi un control exhaustiu, a final d’any, coincidint amb el 
debat de pressupostos, demanem a la regidora que avanci una planificació sobre 
aquelles actuacions que es preveuen excepcionals i que requereixen ampliar el 
dispositiu. Algunes són previsibles (Cavalcada, Sant Zenon i Sant Roc, etc.). Sobre 
aquest podem quantificar el cost, amb temps de repòs o diners, que suposa per a les 
arques municipals. És cert, però, que sempre hi podrien haver imprevistos, però se 
suposa que serien una minoria. 
 
Són massa aspectes que, tot i que, com hem dit, milloren la situació de la policia 
municipal, als quals reconeixem la seva feina i implicació, doncs aquests van 
acompanyats d’informes desfavorables d’Intervenció, de Secretaria i de Recursos 
Humans. És per aquest motiu que el sentit del vot de la CUP serà l’abstenció. 
 
La regidora Sra. Roig, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta literalment 
el que segueix: Avancem que el grup d'Iniciativa s’abstindrà en aquest punt de l’ordre 
del dia. 
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El nostre vot, hauria estat un clar NO atesos els informes negatius que han emès d’una 
banda la secretària i l'interventor d’aquest Ajuntament, l'informe absolutament obsolet 
que s’adjunta a l’expedient emès per la cap de Recursos Humans, i la documentació 
lliurada pel que fa a la negociació col·lectiva d'aquest punt, documentació que vam 
demanar que s’actualitzés i de la qual en el dia d'avui encara no hem sabut res.  
  
Hauríem també votat que NO, cansats per les maneres i les formes com s'ha vehiculat 
la informació oficial de temes transcendents com aquest, que ja fa tres mesos que 
cueja.   
Si ens hem decantat per l’abstenció, és perquè creiem que cal donar sortida  al tema 
de les hores extraordinàries del cos policial, però també al d’altres col·lectius i 
treballadors de la Casa Gran perquè creiem que aquesta proposta pot generar greuges 
comparatius amb els que també viuen problemàtiques similars.  
 
Si ens abstenim, és perquè creiem que és una solució acceptable com a punt de 
partida, i com a deferència a la predisposició i la defensa que n'ha fet  la regidora de 
Governació, i que ha comptat amb la negociació pertinent amb la Mesa Sectorial de la 
Policia Local. Volem agrair precisament a la regidora les seves maneres, i la seva 
capacitat de diàleg amb nosaltres.  
  
És una proposta que podríem avalar perquè creiem que pot ser adequada 
funcionalment per al col·lectiu, per a les necessitats dels serveis a la població, com 
també per al nostre Ajuntament, que redueix la despesa en aquest concepte. Però el 
fet, que no compti amb l’aval dels tècnics, que hi han de dir la seva, ens fa pensar que 
s’ha de seguir negociant per trobar cobertura legal a aquesta qüestió.  
  
Si ens permeten un epíleg a manera de prec, convidaríem a tots plegats, equip de 
govern i tècnics, a buscar una solució permanent que avalés de forma definitiva la 
problemàtica plantejada, com han fet altres ajuntaments, i que es faci extensiva a 
d'altres col·lectius de la casa.  
  
La secretària de la corporació diu: En relació amb la modificació de la proposta 
d’aquest punt 4 de l’ordre del dia incorporo el meu informe realitzat el 17 de 
setembre de 2012 un sisè apartat en el qual faig constar que una obligació econòmica 
per part de l’Ajuntament només pot ser renovable anualment de forma automàtica si 
aquesta està recollida en una norma legal o en un títol jurídic que així ho habilita. 
 
Sotmesa aquesta Proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vot PP. 1 vot Bloc Municipal. 
Vots d’abstenció: 3 vots d’ICV, 1 vot ERC i 1 vot CUP. 
 
5.- MOCIONS.- 
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5.1 5.Declaració i manifest de la plataforma arenyenca per a l’educació 
pública: L’alcalde, Sr. Fors, llegeix la següent declaració i manifest: El passat dijous, 13 
de setembre de 2012, coincidint amb l'inici del nou curs escolar, un centenar de 
persones vinculades a la comunitat educativa arenyenca vam constituir una plataforma 
per defensar l’escola pública a Arenys de Mar. Les intervencions que es van sentir a la 
Sala Arnau del Centre Cultural Calisay, tant des de les direccions dels centres educatius 
com de mestres i professors, personal no docent, pares i mares... tothom va coincidir 
que el curs 2012-2013 no havia començat amb normalitat. 

El context general de crisi i retallades econòmiques i, específicament les que afecten a 
l’àmbit de 1'educació, han creat un clima d’incertesa que considerem que afecta 
directament el futur de 1’escola pública i la seva qualitat. 
 
El nou curs ha començat amb una nova ràtio d’alumnes per aula que pot arribar a 35 
alumnes per aula a secundària i implica que amb les mateixes escoles i instituts s’haurà 
d’atendre una població escolar fins a un 20% superior. El retard en els nomenaments 
dels docents interins i 1'anunci de nous criteris, molt més restrictius, pel que fa a la 
provisió de substitucions fan pensar en un curs molt més feixuc per al conjunt dels 
claustres. 
 
Aquest augment d’alumnes i disminució de docents té alguns exemples ben concrets 
als centres arenyencs: la desaparició de les aules d'acollida a les dues escoles de 
primària i, atès que fins als quinze dies de baixa no es podran cobrir les substitucions, 
podran passar molts docents pels grups afectats i en el cas de secundària, com que no 
tindran 1’especialitat que correspon a l’assignatura, podran vigilar els nois i noies a 
l’aula però no impartir la classe. 
 
Enguany no s'ha retallat el pressupost de funcionament de 1'Institut, però els 
darrers tres anys s'ha reduït en un 30% i això repercuteix directament en la compra 
de material escolar, neteja i obres de reforma i manteniment i, d'una manera 
especial, en el pagament dels subministraments de gas i electricitat, que en aquest 
mateix període no han parat d’augmentar. 
 
Hi ha una reducció molt significativa de les aportacions de la Generalitat a les 
escoles bressol municipals. A Arenys de Mar, aquest fet no s'ha notat perquè ha 
estat cobert econòmicament des de 1'Ajuntament, però en alguns municipis ha 
comportat el tancament d’escoles, just el contrari del que es recomana de promoció 
de 1'educació de 0-3. 
 
La retallada dràstica del finançament de la Generalitat als ensenyaments artístics, de 
música i dansa, que en aquest cas sí que afecta d'una manera molt directa 1'Escola 
de Música d'Arenys de Mar, és molt preocupant. Una situació ben angoixant per al 
futur del centre que en no ser un ensenyament reglat pot arribar a desaparèixer, 
malgrat la voluntat expressada per 1'Ajuntament de mantenir 1'escola. 
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Hi ha altres penalitzacions econòmiques que afecten directament les famílies: 
''increment desmesurat de les taxes universitàries que s’ha portat a terme sense 
que les promeses d’increment del fons de beques s’hagin complert. Una pressió 
econòmica que s'ha agreujat amb 1’anunci de l’increment de 1'IVA del material 
escolar del 4 al 21%. 
 
I mentre les retallades no s’aturen observem amb veritable sorpresa que es manté 
el concert educatiu a escoles que separen nens i nenes malgrat el pronunciament 
contrari del Tribunal Suprem. 
 
Davant d'aquesta situació anunciem la creació de la Plataforma Arenyenca en Defensa 
de 1'Escola Pública, que té com a objectiu treballar des de la comunitat educativa per 
impulsar i mobilitzar la societat en favor d’un ensenyament públic, actiu, inclusiu i de 
qualitat. 
 
La comunitat educativa arenyenca, col·lectiu format per pares i mares, mestres, 
professors i professores, educadors i educadores, personal no docent i de serveis 
adscrit als centres... volem fer una crida a tota la població per sensibilitzar i mobilitzar 
davant del que considerem un deteriorament progressiu del sistema públic d’educació, 
un dels puntals fonamentals de la nostra societat. 
 
Demanem al Ple de 1'Ajuntament d'Arenys de Mar que faci seves aquestes 
preocupacions i treballi, des del seu àmbit i les seves competències, per poder 
resoldre-les. De manera específica demanem 1’esforç de la Regidoria d’Educació i dels 
mitjans de comunicació municipals per difondre i sensibilitzar el conjunt de la població 
respecte a la situació de 1'educació pública. 
 
També proposem a 1'Ajuntament d'Arenys de Mar que s’adhereixi i participi 
activament en els espais de coordinació del món local que treballen en l’àmbit de 
1'educació i d'una manera concreta al recent creat Fòrum d'Alcaldies per l’Educació. 
 
Que aquestes reflexions i denúncies que acompanyen el manifest siguin assumides i 
traslladades a la consellera d'Ensenyament. 
 
Proposta d’acords. 
 
Per tots aquests motius, avui 26 de setembre de 2012, la Plataforma Arenyenca per 
1'Educació Pública demana al Ple de 1'Ajuntament d'Arenys de Mar els següents 
acords: 
1. Que 1'Ajuntament d'Arenys de Mar faci seves aquestes preocupacions i treballi, des 
del seu àmbit i les seves competències, per poder resoldre-les. 
2. Que 1'Ajuntament treballi de forma específica des de la Regidoria d’Educació i des 
dels mitjans de comunicació municipals per difondre i sensibilitzar el conjunt de la 
població respecte al que manifesta la PLATAFORMA i la situació de 1'educació 
pública. 
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3. Que l’Ajuntament participi activament en els espais de coordinació del món local 
que treballen en 1’ambit de 1’educació. 
4. Que l’Ajuntament, l’alcalde o la persona que ell delegui, s’adhereixi al recent creat 
Fòrum d'Alcaldies per 1'Educació. 
5. Que I'Ajuntament traslladi i notifiqui aquests acords al president de la Generalitat i a 
la consellera d'Ensenyament, com també els faci arribar als diferents grups polítics de 
Parlament de Catalunya. 
6. Que 1'Ajuntament s’impliqui per ajudar la Plataforma en tot el que calgui en matèria 
d’Educació i faciliti el diàleg entre la Plataforma i l’Administració pública més propera, 
l’Ajuntament. 
 
La regidora Sra. Moreno, en representació del grup municipal d’ERC, manifesta 
literalment el que segueix: Des d’ERC volem felicitar la Plataforma formada per pares, 
mares i docents arenyencs preocupats per l’educació dels nostres fills. En el temps que 
corren és important que hi hagi un moviment social que defensi l’Estat del benestar, 
més quan es tracta de retallades en serveis bàsics com és l’educació i la sanitat, serveis 
que per ERC són intocables. 
 
Posem a disposició de la Plataforma la nostra veu i els nostres recursos per poder fer 
front entre tots a les retallades en l’educació dels nostres fills. 
També ens sentim orgullosos que tots els grups municipals hagin fet seu el manifest. I 
lamentem que no hagi pogut llegir el manifest la Plataforma. 
 
El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: D’entrada, volem felicitar la constitució de la Plataforma 
que, per naturalesa, es crea amb una funció molt clara: la defensa de l’escola pública a 
la vila. I, també, felicitem que en formi part tota la comunitat educativa, no només els 
professionals, sinó aquests, més el personal administratiu, les famílies, l’alumnat i ara, 
també, els i les representants del consistori. Si anem junts, serem més forts. 
La CUP pensem que invertir en educació és una inversió que tard o d’hora dóna 
resultats. I no fer-ho té conseqüències. Tenim un problema amb l’escola pública i, de 
fet, amb tots els serveis públics en general. S’està desertitzant el servei reduint 
recursos. I a l’ensenyament el professorat som un recurs i ara es retalla per aquí. I 
retallar en professorat, malgrat la clara i inequívoca voluntat dels professionals, té 
conseqüències en la qualitat i, per tant, en el resultat final: la formació de l’alumnat. Hi 
ha més alumnat per classe; hi ha menys professorat per centre educatiu; i per acabar-
ho d’adobar, les substitucions per baixa dels professionals, no es cobriran fins al desè 
dia. El resultat de tot plegat és que pot passar que en algun moment s’atengui l’alumnat, 
això sí, però no es pugui fer ensenyament. 
 
La causa d’aquesta profunda crisi és de fons, sens dubte; és per això que les solucions 
també seran de gran calat. Per això no hi guanyarem res retallant en recursos. Podem 
racionalitzar sous, càrrecs i tasques. Però a parer de la CUP retallar en educació, 
sanitat i polítiques ecològiques és retallar el futur. 
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Per tot plegat, cal fer front comú en defensa de l’ensenyament públic català d’Arenys 
de Mar. El sentit del vot de la CUP és a favor. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Acero, en representació del grup municipal del BLOC, manifesta 
literalment el que segueix: Aquest manifest que acabem de sentir gairebé és un crit 
d’auxili, com el que actualment estan fent també molts altres col·lectius bàsics de la 
nostra societat. Assistim al desmantellament dels pilars d’una societat, sense un sistema 
educatiu eficaç i cohesionador ens espera un futur immediat de fracàs i desorientació. 
 
És evident que el clam que fa la comunitat educativa, com el que es fa des del sector 
sanitari, dels serveis socials, etc., té un denominador comú: el malbaratament de 
recursos econòmics conseqüència de l’espoli fiscal perpetrat per l’Estat espanyol que 
s’endu 16.000 milions d’euros/any + els 2.900 milions que paguem d’interessos 
financers pels crèdits demanats a causa de l’espoli.  Mentre això continuï sense solució, 
mentre no aturem la sagnia, aquests problemes seguiran creixent i agreujant-se.  
 
Aquest Ajuntament fa i farà tot el possible per minimitzar les conseqüències d’aquestes 
retallades, però sense un viratge contundent en l’escenari nacional, sense la 
independència política i econòmica, l’Ajuntament aviat tocarà fons també. 
 
Per tot això, felicitem i encoratgem la Plataforma a perseverar en la tasca de 
conscienciació social  de la gravetat dels esdeveniments, de les conseqüències presents 
i futures i que avui no poden restar passius. 
 
 Compten amb el ple suport  del BLOC municipal i, no en tinc cap dubte, del 
consistori en ple. 
 
La regidora Sra. Balliu, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta literalment 
el que segueix: El grup d’ICV vol donar públicament el suport a la plataforma que el 
passat 13 de setembre va començar un camí en defensa de l’educació pública a la 
nostra vila i que per primera vegada aconsegueix coordinar, i permetrà unir esforços i 
treball, tota la comunitat educativa arenyenca i  també la de municipis del voltant, com 
Canet, Caldes o Arenys de Munt, que s’hi han sumat, en defensa d’un model educatiu 
públic que es vol fer desaparèixer.  
 
Celebrem que ha nascut forta i que va creixent i aconsegueix moltes adhesions que fins 
i tot potser faran replantejar la possibilitat d’ampliar-la a l’àmbit comarcal. Els animem a 
no defallir en el clima d’incertesa que està vivint i a denunciar totes les mesures  que 
afecten directament el futur de l’escola pública i la seva qualitat.   
 
A Arenys estem patint les retallades dràstiques del finançament del govern de la 
Generalitat a tots els nivells,  des de l’escola bressol a l’Institut, passant per l’escola de 
música, augment de taxes universitàries i sense reducció del nombre de beques que 
han de permetre que molts joves puguin estudiar i que penalitzen també directament 
les famílies i fomenten la desigualtat social. 
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ICV donarà suport a la Plataforma en el seu objectiu de treballar des de la comunitat 
educativa  per donar impuls i mobilitzar la societat en favor de l’ensenyament públic. Hi 
hem estat i estarem al costat de la comunitat educativa. Les mobilitzacions han estat i 
han de ser massives perquè "més enllà dels que no van a treballar i van a les 
manifestacions, el rebuig a les  decisions del govern  és majoritari".   
Cal denunciar i difondre que les mesures imposades "fan més difícil ensenyar i 
complicadíssim educar, agreugen el fracàs escolar i la segregació". "Per això 
continuarem batallant i, malgrat tot, continuarem creient i defensant l’educació 
pública". 
 
Amb "comprensió" la comunitat educativa ja no en té prou. Lamentem actituds i 
solucions que des del govern, des dels ajuntaments i especialment de la consellera 
d’Ensenyament  i del govern, s’ofereixen als pares quan es queixen  i quan els mestres 
volen reconeixement i diàleg la consellera els retalla i intimida canviant horaris, 
calendari, ràtios, jornada i temari. 
Des d’ICV instem la consellera d'Ensenyament, Irene Rigau, a aturar les retallades, com 
diu Dolors Camats, la nostra diputada al Parlament de Catalunya  "no perquè li demani 
el grup ecosocialista ni una marea groga dia sí i dia també sinó perquè està fent mal al 
país. En educació ja ha traspassat totes les línies vermelles". 
 
Des d’ICV denunciem que les  retallades del Govern espanyol i català "ofeguen 
especialment l'escola pública" i estem en contra de retirar recursos a dins i fora de 
l'aula: mestres, ordinadors o activitats extraescolars i beques per als qui realment ho 
necessiten. 
 
ICV ha instat  també, i ho seguirà fent, el govern de la Generalitat a no fer "cap pas 
enrere" en el model d'escola catalana i que defensi aquest model "per totes les vies 
jurídiques, legals i polítiques" ja sigui amb recursos o nous decrets.  Volem preservar el 
nostre model lingüístic i el model d'escola catalana en llengua i continguts vigent ha de 
continuar sent-ho". Es tracta d'un model d’èxit a nivell acadèmic i lingüístic que 
garanteix l'aprenentatge del català i del castellà. 
 
Ara més que mai i amb motiu de les eleccions al Parlament de Catalunya cal que 
s’escolti la comunitat educativa i que no s’amagui el fracàs de les polítiques del govern 
de CIU. 
 
Per tot el que hem exposat ICV votarà a favor dels acords d’aquesta moció. 
 
La regidora Sra. Mir manifesta literalment el que segueix: Jo, com a regidora d’Educació 
d’aquest Ajuntament, estic molt contenta de la creació d’aquesta plataforma que 
engloba tota la comunitat educativa, pares, mares, mestres, alumnes, simpatitzants... 
 
Des del Govern els encoratgem i els animem donant-los el nostre màxim suport en les 
seves iniciatives i protestes. Serem aquí pel que necessiteu. 
Gràcies per la feina feta, felicitats i endavant!!! 
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Sotmesa aquesta Moció a votació, aquesta s’aprova per unanimitat. 
 
5.2 Moció en defensa del Dret de les dones a decidir sobre la 
interrupció voluntària del seu embaràs presentada per ERC.- La 
regidora Sra. Moreno llegeix la següent Moció: La interrupció voluntària de 
l’embaràs ha estat i és  un fet controvertit en molts àmbits socials atès els 
diferents aspectes ètics, sanitaris i legals que es posen en qüestió amb la seva 
pràctica. 

La Llei orgànica 2/2010 de salut sexual i reproductiva i de la interrupció 
voluntària de l’embaràs, que entrà en vigor I'1 de juny del 2010 permet la 
interrupció voluntària de l’embaràs (IVE) sense causa justificada fins a la 14a 
setmana de gestació. Un pas endavant en el dret de les dones a decidir 
sobre el propi cos, dret reconegut en l'article 41 de I'Estatut d'Autonomia 
de Catalunya. Aquesta llei es basa en terminis i no en supòsits com 
l'anterior, aprovada l'any 1985 (perill per a la vida o la salut de la dona 
embarassada, presumpció de defectes del fetus i violació). 

El ministre de Justícia del Govern espanyol, Alberto Ruiz-Gallardón, va 
anunciar fa mesos que a la tardor presentarà l’esborrany de la reforma de la 
Llei de salut sexual i reproductiva i de la interrupció voluntària de l’embaràs. 
Els missatges que ens arriben fan preveure una retallada i una agressió envers 
els drets de les dones a decidir sobre el propi cos. El ministre, juntament 
amb els sectors més ultraconservadors pretenen banalitzar la decisió d'una 
dona que decideix interrompre el seu embaràs. Una decisió difícil i 
meditada. Aquests mateixos, pretenen decidir sobre el nostre cos i coartar 
la nostra llibertat de decisió. 

Entenem que el dret a la maternitat no pot passar a ser una obligació. Hem 
d'assegurar que aquelles que no vulguin o puguin, per diversos motius, ser 
mares en aquell moment de la seva vida, tinguin la llibertat de decisió, 
perquè el cos és  seu. 

Una modificació de !a llei, en els termes que avança el ministre de Justícia, 
per restringir l’accés de la dona a I'IVE fomentarà els avortaments 
clandestins en condicions precàries que posaran en risc la salut de les dones 
i els viatges a països on permetin l’IVE a terminis, permès per a aquelles 
dones que puguin assumir-ne la despesa econòmica. 

El dret al propi cos ha de prevaldre jurídicament envers els dictats morals 
impulsats pels sectors ultraconservadors 

Atès tot I'exposat anteriorment, el Ple de I'Ajuntament d’Arenys de Mar, 
acorda el següent: 
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1.- Instar el Ministeri de Justícia a la no modificació de la llei en els termes 
previstos, o  qualsevol altra direcció que pugui significar una regressió en els 
drets de Ies dones. 

 
2.- Demanar la despenalització de l’avortament voluntari que en el dia d'avui 
continua tipificada dins el Codi penal. 
 
3.- Sol·licitar la reducció de I'IVA dels mètodes anticonceptius al 4% com a 
mesura de prevenció d’embarassos no desitjats i prevenció de malalties de 
transmissió sexual. 

4.- Instar a la implantació d’un programa específic d’atenció a Ies dones que 
han pres la decisió d’interrompre l’embaràs, ja que aquesta decisió pot tenir 
conseqüències per a la mateixa dona. 

5.- Fer arribar aquest acord a la Presidència del Parlament de Catalunya, a la 
Presidència del Congrés de Diputats i al Ministre de Justícia. 
 
Sotmesa aquesta Moció a votació, aquesta s’aprova per majoria absoluta 
amb el sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 4 vots del PSC, 1 vot del Bloc Municipal, 1 vot d’ERC, 3 
vots d’ICV i 1 vot de la CUP.  
Vots en contra: 2 vots del PP.  
 
5.3 Moció que presenten els grups municipals ICV, BLOC, ERC I CUP: 
DECLARACIÓ D’INDEPENDÈNCIA DEL PRINCIPAT DE CATALUNYA.- 
El regidor Sr. Caldeira llegeix la següent Moció: Amb aquest escrit, ens adrecem al 
Parlament del Principat de Catalunya, en general, i a tots els seus grups parlamentaris, 
en particular, per tal que la Cambra Catalana assumeixi a tots els efectes la completa 
sobirania nacional del territori del Principat de Catalunya i iniciï el procés per declarar i 
constituir l’Estat català lliure i sobirà, democràtic i social.  
En la consulta popular democràtica duta a terme el 13 de desembre de 2009, Arenys 
de Mar va ser dels primers municipis dels 553 que la van acabar fent. En aquesta 
consulta els arenyencs i arenyenques vam expressar el nostre sentiment majoritari a 
favor de la independència de Catalunya, amb el 96,6% dels vots a favor, amb una 
participació del 26,7%, i amb la capacitat d’enginy i d’organització suficient per dur a 
terme quelcom que no s’havia fet abans.  
Aquesta és la força que ens empeny a subscriure la present Moció, així com a declarar 
el municipi d'Arenys de Mar com a territori català lliure i sobirà i, en espera que el 
Parlament de Catalunya dicti la legislació legalment aplicable, que la normativa i la 
jurisprudència d’ús actual s’estableixin com a provisionalment vigents i siguin d’aplicació 
en tant no s’oposin a la sobirania del poble de Catalunya. 
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Aquests acords estan determinats per la gravíssima situació social i econòmica que 
pateixen els veïns i veïnes d'Arenys de Mar i, per extensió, de tot el poble català com a 
conseqüència de la seva pertinença al Regne d’Espanya. Avui, a Catalunya, l’atur afecta 
622.882 persones, 1.087 a Arenys de Mar, el 20% de la població es troba al llindar de la 
pobresa, el 40% d’activitats econòmiques estan en perill de desaparèixer i l’espoli fiscal 
suposa 16.000 milions d’euros anuals per a Catalunya i, localment, a Arenys de Mar, 
32.005.665 euros anuals.  

És, doncs, davant d’aquest context crític que viu el país, que cal actuar amb fermesa i 
en defensa dels interessos col·lectius, generant un clima de confiança i esperança per al 
poble català. El Regne d’Espanya ha demostrat la seva incapacitat per administrar els 
recursos públics de forma eficient i per garantir un funcionament ordenat de les seves 
institucions financeres supervisores, amb el Banco de España en primer lloc. És un 
estat que es troba en fallida econòmica i que ens hi pot arrossegar.  

Al mateix temps, ha incomplert de forma reiterada les seves obligacions econòmiques 
amb el Govern de la Generalitat de Catalunya, causant així uns greus perjudicis als seus 
ciutadans i posant en descrèdit internacional les seves institucions. Aquesta conducta 
de deslleialtat institucional ha agreujat els desequilibris creats per l’espoli, insostenible, 
que pateix el poble català i que desvia cap a Espanya uns recursos imprescindibles per 
al bon funcionament dels serveis públics de la Generalitat i dels ajuntaments.  

A més, ara, des del Govern espanyol, s’estan promovent grans canvis legals que 
atempten contra l’autonomia local i, fins i tot, contra la pròpia existència del món 
municipal català i dels serveis que aquest presta al conjunt de la seva població.  

Sense oblidar l'intent d’arraconament cultural, social i econòmic a què el Regne 
d'Espanya, acollint-se al dret de conquesta, ha sotmès el poble català durant gairebé 
300 anys. 

Catalunya ha de preservar com a poble els seus trets nacionals, la seva llengua, la seva 
cultura, el llegat de la seva història com a tema d’acollida i de diàleg.  

És per tots aquests motius, però principalment per preservar el benestar dels veïns i 
veïnes d'Arenys de Mar, i per tal d’impedir que l’agreujament d’aquesta situació de crisi 
derivi en greus problemes de cohesió social, de degradació de les activitats 
empresarials i en més increments de l’atur i la pobresa de les classes treballadores, que 
aquest Ajuntament vol fer sentir la seva veu en aquests moments històrics que ens està 
tocant viure.  



 
  
 
 
  

23

Avui, quan el poble de Catalunya ha parlat i s’ha expressat amb total claredat, és l’hora 
de la independència nacional i així ho ha declarat en la massiva manifestació d’aquest 11 
de setembre. 

És per tots aquests motius, quan es compleixen 3 anys del primer referèndum per la 
independència celebrat a Catalunya que, avui, 26 de setembre del 2012, el Ple de 
l’Ajuntament d’Arenys de Mar ACORDA SOLEMNEMENT: 

1.- Declarar Arenys de Mar territori català lliure i sobirà. 

2.- Declarar els veïns i veïnes d'Arenys de Mar moralment lliures de lleialtat a la 
Corona borbònica i als seus símbols. 

3.- Instar el Parlament de Catalunya a declarar que el Principat de Catalunya és, i ha de 
ser per Dret, Estat Lliure i Independent en igualtat de drets i obligacions que els altres 
estats independents del món. 

4- Instar el Parlament de Catalunya a assumir, conjuntament amb els ajuntaments 
catalans, la completa sobirania nacional del territori del Principat de Catalunya, i que 
valori el fet de consultar la ciutadania, per la via de referèndum, i iniciï el procés per 
declarar i constituir l’Estat català, abans de l'11 de setembre del 2014. La legislació 
legalment aplicable, la normativa i la jurisprudència d’ús actual seran vigents mentre el 
Parlament de Catalunya no realitzi les actuacions demanades en aquesta Declaració  i 
en tant no s’oposin a la sobirania del poble de Catalunya.   

5.- Instar que el Govern de la Generalitat prepari totes les estructures institucionals 
necessàries de l’Estat català, Seguretat Social, Energia, Seguretat interior, Afers 
Exteriors i la resta que resultin essencials per a l’establiment ferm de l'Estat català. 

6.- Instar el Govern de la Generalitat a obrir el procés d’independència amb les forces 
polítiques extraparlamentàries amb rellevant representació municipal i persones 
independents rellevants del moviment per la independència. 

7.- Instar el Govern de la Generalitat que creï els corresponents registres civils, 
mercantils i de la propietat; la creació d’una hisenda pròpia que assumeixi la recaptació 
íntegra de tots els tributs i cotitzacions socials i destinant els nostres recursos a 
polítiques actives de foment de l’economia productiva i de polítiques socials avançades;  
d’un banc nacional des del qual es gestionin el règim fiscal i el finançament dels serveis i 
institucions públics; la constitució immediata d’una administració fiscal i de justícia de 
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Catalunya sense ingerències estrangeres i que iniciï al més aviat possible les 
negociacions amb la comunitat internacional per al reconeixement de l’Estat català, 
amb especial orientació vers l’ONU i la Unió Europea de la qual som ciutadans avui. 

8.- Instar el Govern de la Generalitat que acordi, amb caràcter immediat les mesures 
que cregui convenient que ordenin la transició fins a la constitució formal de l’Estat 
català i, en especial, les següents: 
Que les banderes oficials seran la local, la senyera i, fins al dia de la independència, 
l’estelada. 
Que quedin sense aplicació totes les lleis i reglaments, sentències judicials i resolucions 
que limitin l’ús de la llengua catalana en qualsevol àmbit de la vida pública o acadèmica 
catalana. 
Que els cossos policials i militars espanyols hagin de realitzar comunicació prèvia per  
realitzar llurs funcions dins del territori de Catalunya. 
Que declari, a afectes administratius, el dia 12 d’octubre com a dia laborable. 
Que demani l’empara i la mediació de les institucions internacionals de la Unió 
Europea, si ho creu convenient, per  garantir un procés democràtic. 

9.- Crear l’Assemblea de Càrrecs Electes dels Països Catalans per estendre i difondre 
aquesta Declaració a la resta de comunitats integrants de la Nació Catalana a fi de 
preservar-ne la unitat i identitat com a poble.  

10.- Instar les institucions internacionals a l'inici de converses amb una representació 
dels municipis declarats lliures i sobirans, pel reconeixement de la voluntat del poble 
català d’esdevenir, per Dret, un Estat Lliure i Independent en igualtat de drets i 
obligacions que la resta d’Estats Independents del món, mentre que el Parlament de 
Catalunya no hagi assumit la sobirania nacional. Una vegada assumida la sobirania per 
part del Parlament, si es considera convenient, els representants dels municipis podran 
formar part de la representació catalana en les negociacions internacionals.  

11.- Demanar l’empara al Govern de la Generalitat i al Parlament del Principat de 
Catalunya, així com a les institucions internacionals, davant dels possibles i previsibles 
obstacles i impediments que pugui provocar l’Estat espanyol, per poder mantenir i 
preservar la ‘Declaració de Sobirania del territori municipal’ i l’activitat dels seus 
càrrecs electes.  

12.- Des de l’Ajuntament d’Arenys de Mar, apel·lem a l’esperit cívic de tot Europa, 
inclòs l’Estat espanyol, per tal que s’imposi una resolució democràtica dels conflictes i 
s’avanci en els ideals de la pau, el treball i la llibertat, l’amistat i la germanor entre els 
pobles del món. 
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13.- Fer arribar la present Declaració d’Independència al poble català i a totes les 
associacions civils, especialment a l’Assemblea Nacional Catalana i Òmnium Cultural, 
perquè difonguin i expandeixin aquesta Declaració d’Independència, i que estiguin al 
nostre costat en la defensa d’aquesta decisió presa per la majoria dels representants 
del Ple, elegits democràticament pel poble d’Arenys de Mar.  

14.- Notificar la Declaració d’Independència a l’Associació de Municipis per la 
Independència, a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i a la Federació de 
Municipis de Catalunya, per tal que ho comuniquin als seus municipis adherits. 

15.- Posar aquesta Declaració d'Independència en coneixement de: 
 
El president de la Generalitat de Catalunya,  Molt Honorable senyor Artur Mas i 
Gavarró;  
La presidenta del Parlament de Catalunya, Molt Honorable senyora Núria de Gispert i 
Català; 
Els diferents Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya; 
Els diferents Grups Parlamentaris del Congrés de Diputats; 
El president de la Comissió Europea, senyor José Manuel Durão Barroso; 
El president del Parlament Europeu, senyor Martin Schulz; 
El secretari general de les Nacions Unides, senyor Ban Ki-moon, i 
La resta d'institucions internacionals afectades, per a l'inici dels tràmits detallats 
anteriorment i sol·licitant-los empara.   

16.- Posar en coneixement de tots els municipis aquesta Declaració d'Independència 
per tal que valorin la possibilitat de donar-hi suport, fent-nos costat en aquest camí 
que ara iniciem i demanant a tots aquells que es declarin 'territori català lliure i sobirà' 
que ens ho facin saber per poder-nos organitzar i fer aquest camí conjuntament.  

- El regidor Sr. López, en representació del grup municipal d’ICV, manifesta literalment 
el que segueix: Des del grup municipal d’ICV donem suport a aquesta moció, però 
volem fer algunes consideracions.  
Ens trobem en un moment de greu crisi econòmica, social i nacional. Vivim temps de 
retallades i retrocessos socials i nacionals sense precedents en la història recent de 
Catalunya. 
Més de vuit-centes mil persones estan sense feina i una tercera part d’aquestes 
persones aturades ja no rep cap prestació per desocupació, milers de persones perden 
el seu habitatge desnonades per caixes i bancs, la pobresa està creixent i ja afecta prop 
del 20% de la població catalana i supera el 25% si ens referim a la pobresa infantil, i 
moltes persones joves i ben preparades marxen a l’estranger per manca d’oportunitats. 
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El rescat del sistema financer amb milers de milions d’euros, mentre s’abandona a la 
seva sort centenars de milers de persones, és la màxima expressió de la insolidaritat i 
la injustícia. 
Som en un dels moments més difícils per a Catalunya. 
Des d’ICV creiem que el futur s’ha de basar en tres aspectes essencials: 
1. La llibertat: som una nació i tenim dret a decidir en llibertat el nostre futur com 
a país davant l’Estat; i com a societat davant els mercats i les polítiques que retallen 
drets.  
2. L’autodeterminació i un horitzó de més construcció nacional i social, a partir de 
la lliure voluntat expressada per la ciutadania de Catalunya.  
3. La justícia social i la solidaritat. No hi ha avenç nacional sense cohesió social.  
 La convocatòria d’eleccions anticipades al Parlament de Catalunya, feta ahir mateix, és 
un pas més en aquest camí. Mentre altres formacions es veuran obligades a modificar 
els seus programes electorals ja que han fracassat en el que havien inclòs en els 
anteriors, com per exemple el pacte fiscal, ICV no ho haurà de fer, ja que el nostre 
profund sentiment democràtic ja va fer que abans dels temps de crisi econòmica i 
social actual i dels creixents desitjos d’independència a què ha portat, nosaltres ja 
parlàvem, i hi seguirem apostant, del dret a decidir. Catalunya serà el que els catalans 
decidim. I si decidim ser independents treballarem per tirar endavant aquest projecte. 
No serà fàcil.   

  
Però si és el cas, i acabaré fent una darrera reflexió personal, estic convençut que la 
capacitat innata que tenim els catalans de treballar, d’estalviar i de ser oberts i solidaris 
farà que, tot i que els inicis seran difícils, ens en sortim quan tinguem el nostre estat 
propi. Serem capaços de tenir un estat més lliure, just i solidari, tant per als “catalans 
de sempre” com per als “nous catalans”. Tenim una llengua i una cultura pròpia que 
ens uneixen i que seran elements imprescindibles en la nova situació.  
Hem de vetllar perquè ningú se senti exclòs i perquè Catalunya sigui reconeguda 
internacionalment no només com un nou estat, sinó com un gran estat." 
 
El tinent d’alcalde Sr. Acero, en representació del grup municipal del BLOC, manifesta 
literalment el que segueix: La moció que es presenta de forma conjunta per part de 
BLOC, ERC i CUP, explica a bastament en la seva part expositiva els fonaments i 
motivacions que ens empenyen com a nació a prendre aquesta determinació de forma 
absolutament democràtica, pacífica i ajustada a la legalitat internacional en aquesta 
matèria. 
 
De vegades els Plens municipals s’omplen de propostes d’àmbit supramunicipal  que 
s’escapen a la capacitat operativa dels municipis, però AVUI no és el cas, la situació que 
vivim afecta radicalment la vida dels arenyencs i arenyenques i per extensió a tots els 
ciutadans de Catalunya, patim un escanyament econòmic sense precedents i una 
situació pràcticament de fallida econòmica de la Generalitat i de molts ajuntaments, 
una situació que és insostenible. 
 
L’espoli fiscal practicat durant dècades i que en el dia d’avui arriba al seu punt àlgid no 
només ha significat la pèrdua inexorable de recursos propis, sinó la degradació 
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d’infraestructures de competitivitat econòmica i sobretot l’endeutament per part de la 
Generalitat per cobrir el forat deixat pel dèficit amb l’Estat espanyol, aquest 
endeutament suposa que a hores d’ara els catalans i les catalanes paguem diàriament 8 
milions d’euros d’interessos bancaris.  De ben segur que amb aquests diners podríem 
evitar les retallades en educació, en sanitat i en tants col·lectius bàsics per a la cohesió 
social i la competitivitat empresarial. 
 
Hem sentit arguments contraris que diuen que la prioritat és sortir de la crisi, però 
com podem sortir de la crisi sense eliminar les causes objectives que ens hi han portat? 
Catalunya necessita amb urgència disposar de tots els seus recursos econòmics i de 
tots els seus instruments de decisió per poder atendre les necessitats de la població, 
ajudar les empreses i reduir el deute<<, això és impossible absolutament sense un 
Estat propi, sense la completa sobirania. 
 
La Generalitat s’ha vist obligada a demanar acollir-se al fons de liquiditat davant dels 
incompliments reiterats de l’Estat espanyol. Fa pocs dies un economista nord-americà 
Joseph Stiglitz deia que qualsevol nova petició de rescat que vagi acompanyada de 
condicions i noves mesures d'austeritat està destinada al fracàs. Segons ell és com si 
diguessin: 'Us donarem una medecina, però abans us haureu de prendre aquest verí, 
que us matarà." I aquest és l’escenari que tenim per davant: la independència o prendre 
el verí que ens matarà. 
 
El federalisme podia haver estat una opció al seu dia, però parlar en aquests moments 
de federalisme ibèric sí que és realment una quimera, una quimera absurda perquè 
l’Estat espanyol es nega en rodó a qualsevol formula que no sigui el centralisme 
absolutista i ho ha manifestat tantes vegades que qui no ho vegi és perquè no ho vol 
veure. I no només són paraules, són fets, des dels municipis evidenciem el 
desmantellament sistemàtic del sistema d’autonomies, lívida caricatura del que podria 
ser un estat federal, ni això. 
 
Per tant, les posicions estan molt clares i cada dia que passa, cauen 8 milions d’euros 
d’interessos i s’agreuja tot amb retallades sense final, perquè com deia el mateix 
economista, "Quan rescatar un país vol dir salvar la banca", tots els diners fruit de 
l’esforç dels ciutadans van destinats a tapar un forat negre que és la banca i l’Estat 
espanyol després de “salvar” la banca, es vol salvar ell, encara que sigui a costa de la 
mort dels que estem a sota. 
 
Des del BLOC Municipal no ens cansarem d’agrair la tasca duta a terme per 
l’Assemblea Nacional Catalana, pels promotors de les primeres consultes populars, per 
totes les entitats cíviques que han lluitat i lluiten per fer palesa la voluntat d’un poble 
que vol viure en un País lliure i socialment just. 
  
Sotmesa aquesta Moció a votació, aquesta s’aprova per majoria absoluta 
amb el sentit del vot següent: 
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Vots a favor: 4 vots de CiU, 1 vot del Bloc Municipal, 1 vot d’ERC, , 3 vots d’ICV i 1 
vot de la CUP. 
Vots en contra: 2 vots del PP i 4 vots del PSC. 
Vots d’abstenció:  1 vot de CiU, corresponent al Sr. Roman Pascual. 
 
6.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
6.1 A) PRECS 
 
a) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC: 

1.- De nou demanem que la porta lateral del pati del Calisay estigui sempre tancada. 
Ho vam demanar al Ple de maig i es va recollir el prec, però a hores d’ara el barri 
continua obert, amb la perillositat que comporta, ja que a les tardes hi ha molta canalla 
que fa ús d’aquest espai. 
  
El regidor Sr. Llodrà respon: Efectivament, es va recollir el prec en el Ple del mes de 
maig. Creiem però, que aquesta porta lateral del Calisay no s’ha de tancar. Està prou 
senyalitzat per als cotxes, amb un senyal que no poden anar a més de 30 km per hora. 
Seguint aquesta premissa s’haurien de tancar també els extrems de la plaça de l’Església 
o de la plaça Lloveras. Parlar de perillositat porta a un alarmisme que no cal.  
 
Crec, que aquí el problema és més prendre consciència del valor que donem a aquesta 
plaça, que en els darrers temps s’ha convertit en un dels anomenats chiqui parcs del 
poble. No hi veiem cap inconvenient que hi juguin els nens, hem de veure el paper que 
aquí fan alguns pares, ja que han de ser ells en tot moment els responsables dels seus 
fills. La presència d’una terrassa ben a prop i dels bancs de la Riera fa que a causa 
d’algunes tertúlies es descuidi o es perdi de vista la mainada i les seves accions. A més, 
voldria fer una crida des d’aquí dient que la feina dels conserges del Centre Cultural 
Calisay no és tenir cura de la canalla que no deixa d’entrar i sortir per anar als lavabos, 
més que per les necessitats, per jugar amb l’aigua. En aquest cas, m’agradaria informar 
que davant els precs de pares i dels mateixos conserges s’està estudiant la possibilitat 
de posar una font d’aigua al pati o a la Riera. 
 
2.- En el mateix sentit, tornem a reclamar que es posi una font a la sortida d’infantil de 
l’Escola Sinera.  
 
El regidor Sr. Almansa recull el prec. 
 
3.- Demanem que es procedeixi a instal·lar un sistema de seguretat i alarma més 
potent a l’escola Sinera, la qual ha patit tres robatoris en el darrer mes. Així mateix 
demanem que l’Ajuntament reposi el material sostret per poder continuar fent la feina 
normal dins de l’escola. 
 
La regidora Sra. Mir diu: Li explicaré les actuacions que ja s’estan duent a terme. Jo 
mateixa com a regidora m’he personat a l’Escola Sinera cada vegada que hem tingut un 
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robatori. Aquesta setmana, i després dels dos robatoris  continuats que hem tingut, 
s’ha procedit a parlar amb l’empresa que ens gestiona el sistema d’alarmes i s’ha 
demanat un informe dels punts febles o foscos que l’escola té. El sistema d’alarma ens 
ve implementat pel departament d’Ensenyament però aquest és mínim i ens veiem 
obligats a dotar de més sensors l’escola per intentar garantir una màxima seguretat. 
Per altra banda, també s’ha demanat a la direcció de l’escola, un inventari dels objectes 
robats per intentar reposar-ne algun segons pressupost. 
 
4.- Demanem que quan s’hagin de fer obres al voltant de les escoles es facin en 
períodes no lectius. Les obres del carrer Anna M. Ravell, han fet impossible donar 
classes amb normalitat a l’escola Joan Maragall. Podien haver-se iniciat una setmana 
abans i no el primer dia d’escola.  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona respon: Li hem de dir que compartim absolutament 
aquest prec, no crec que ningú d’aquest consistori, si estigués el govern, volgués 
començar obres a l’entorn de l’escola en període de classes, i tampoc m’imagino que 
ningú d’aquest consistori si estigués a l’oposició volgués que això fos així per una 
simple qüestió de desgast de govern. 
Per tant, no crec que en cap cas la voluntat de cap govern, del signe que sigui, sigui fer 
una cosa així, i per tant entenc i entendria sempre que si es fa així, és perquè, potser, 
no queda cap més remei o que  seria pitjor el remei que la malaltia.  
De fet el que els dic ara ja ho vaig dir en declaracions publiques a la Ràdio, en una carta 
a la direcció de l’escola, en una carta a l’AMPA  i en consultes personals a dos electes 
de l’oposició que s’han interessat per aquest assumpte. 
 
• Aquest es un projecte que intenta corregir altres actuacions que en temps 
passat no varen donar el resultat inicialment previst.  
• Les noves normatives de control de depesa pública dictades pel govern no 
permeten demanar crèdit fins a l’aprovació de la liquidació (juny 2012). 
• El crèdit amb la Diputació es va firmar el divendres  27 de juliol i 
posteriorment,  a partir del dilluns, es va fer un procés d’adjudicació d’obra. 
• La previsió inicial, per començar l’obra, era l’ultima setmana d’agost.    
• Ens va comunicar  l’empresa (arenyenca) que això no podia ser per motius de 
vacances, i l’asfaltatge no es podria fer fins a mitjan setembre, a part d’uns terminis de 
disponibilitat de materials.  
• A més en el transcurs de l’obra en sortit problemes de connexions de pluvials 
dels habitatges no previstos, a part d’obres complementàries a l’escola, que sí que es 
van començar en període de vacances. 
• Per tant, només hi havia dues solucions: Començar en període lectiu amb les 
consegüents molèsties durant nou dies, o aparcar l’obra en període de vacances 
nadalenc (desembre). 
•  Davant aquesta situació no volguda però real, vaig decidir iniciar obres i no 
córrer més riscos en un període de pluges com es la tardor. Al final gestionar vol dir 
prendre decisions, encertades o no.  
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• En el transcurs d’aquesta obra, es van produir queixes a l’alcalde, i ens va 
demanar aturar l’obra fins al dissabte 29 de setembre. Inicialment ho vam veure 
factible, però jo vaig fer notar dues consideracions, que també vaig comentar al matí a 
la Ràdio: La previsió de pluges per al dissabte 29 i el funcionament del trànsit en un 
dissabte de mercat  (a més d’una qüestió de sobrecost econòmic). 
• Durant el diumenge a la tarda es va valorar i consultar la possibilitat de fer 
l’obra amb dues consideracions: 1a: sense afectació de l’accés habitual a l’escola  PER 
ANNA MARIA RAVELL  i 2a:a partir de les 9 del matí. 
• El dilluns 24 a les 9 del matí es va consultar la direcció de l’escola i ens van dir 
que si només era un dia i no significava un canvi en la ubicació de l’entrada ho entenien 
com un mal menor i que ho podíem fer. 
• Per tant el dilluns es va fer (tal com estava previst en el pla de treball de l’obra)  
el formigonatge i el dimarts estava obert. 
• És cert que es podia  haver  comunicat a la Ràdio, però la veritat, en aquell 
moment vam creure més sensat i seriós i urgent treballar per resoldre la pavimentació, 
atès que en cap cas tampoc no hi havia un desmentit oficial a la web de canvi de pla de 
treball.  
 
5.- La imatge de la nostra vila és molt important, més quan tots volem que sigui una 
destinació turística. Demanem que se’n cuidin més els espais verds, ja que aquest estiu 
han presentat un estat de deixadesa important.  
 
El regidor Sr. Almansa recull el prec. 
 
6.- El carrer de l’Església és exclusiu per a vianants i vehicles dels veïns. En la realitat 
del dia a dia es pot veure una circulació constant de vehicles de tot tipus. Demanem 
que es busqui una fórmula perquè es compleixi el senyal de prohibit circular, ja que és 
un perill per a tota la mainada que hi juga.  
 
La tinent d’alcalde Sra. Quintero recull el prec. 

b) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP 
 
1. A la dècada dels 90 es va fer una recollida de signatures, se’n van aconseguir 
quasi nou-centes, per sol·licitar que el passeig del port se s’anomenés passeig de Sant 
Carles de la Ràpita, com a homenatge a tantes famílies arenyenques que tenen l’origen 
en aquesta vila del Montsià i que van contribuir a enfortir el sector pesquer de la vila. 
Atès que encara no hi ha cap espai públic amb el nom de Sant Carles de la Ràpita, 
demanem que en les properes comissions de nomenclàtor es prevegi aquesta 
possibilitat. 

L’alcalde Sr. Fors recull el prec. 

2. Demanem que s’enretiri el vehicle, desmatriculat, que hi ha aparcat de fa temps 
al carrer del Far. 
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La tinent d’alcalde Sra. Quintero recull el prec. 

3. Al capdamunt del carrer d’Amunt, abans d’arribar a la pujada de la Pietat, hi ha 
una torreta que fa la funció de pilona. Atès que els veïns de la part alta els afecta, que 
fa just quinze dies va haver-hi d’entrar una ambulància i ho va haver de fer de recules, 
demanem que s’enretiri la torreta i que s’opti per altres solucions que permetin el pas 
del veïnat i els serveis. Una proposta senzilla seria posar un senyal de prohibit, o 
d’accés restringit als veïns, o una pilona mòbil manual. Demanem que es valori el prec.  

La tinent d’alcalde Sra. Quintero recull el prec. 

4. Davant del pas de vianants del Pla dels Frares, a la banda que dóna a l’escola 
Sinera, l’asfalt s’està eixonant i, conseqüentment, s’està esquerdant la vorera que hi ha 
a darrere. Demanem que se supervisi i s’arregli. 

El regidor Sr. Almansa recull el prec. 
 
5. També al Pla dels Frares, al costat precisament de l’asfalt abans esmentat, hi ha 
l’espai que es coneix amb el nom dels garrofers. Aquest espai està actualment molt 
brut de canyes i bardisses. Demanem que es netegi, si és de titularitat municipal, i si ho 
és de la Generalitat, doncs que l’Ajuntament faci el requeriment. 

El regidor Sr. Almansa recull el prec. 
 
6. Per descongestionar l’aparcament al Pla dels Frares demanem que al carrer del 
Pla del Paraiso, atès que actualment és d’un sol sentit, s’hi pugui aparcar, com s’havia 
fet anteriorment. 

La tinent d’alcalde Sra. Quintero recull el prec. 

c) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV 
 
1. Fem un prec al regidor de Promoció Econòmica i Comerç, que sigui més actiu a 
l’hora de convocar al Consell de Promoció Local. Darrerament la regidoria ha impulsat 
diverses iniciatives com és ara la presentació de Maresme Marítim o les portes obertes 
al Viver d'Empreses, que no s'han fet conèixer als membres del Consell. Creiem que 
en els temps que corren, és molt bo treballar cercant el màxim de complicitat i de 
sinergies amb tots els agents actius. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Acero recull el prec. 
 
B) PREGUNTES 
 
a) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC 
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1.- En el Ple anterior, aquest grup municipal va preguntar quin seria el cost de la 
defensa jurídica de l’Ajuntament en el procés davant els jutjats socials per la demanda 
d’una treballadora municipal. La resposta va ser que el cost seria 0 ja que la defensa 
l’assumiria la Diputació de Barcelona. Amb la modificació de crèdit ens van dir que 
aquesta defensa comportava el pagament d’uns honoraris d’advocat. Ens pot aclarir 
quin advocat realitzarà finalment la defensa i quina ha estat la proforma de la minuta 
presentada per aquest? 
 
 L’alcalde Sr. Fors respon que la Diputació va dir que assumiria la defensa de la 
corporació però no la de la regidora Sra. Real i de la treballadora d’aquest Ajuntament 
Sra. Emma Pigrau. 
 
2.- Una vegada més, i ja són 4, preguntem en quin estat es troben les promocions 
internes de la Brigada municipal, que van ser aprovades pel ple d’abril de 2011? 
 
b) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP: 
 
1.- Alguns comerços de la vila ens han fet arribar la seva queixa per no haver pogut ser 
atesos en català quan se’ls demanava la seva col·laboració per anunciar-se al programa 
de festa major d’enguany. A la CUP volem saber perquè no s’ha optat per una empresa 
arenyenca, o fins i tot per algun treballador municipal, per fer el programa. 

 
2.- Atès que va aparèixer una notícia municipal que deia que el cost del programa era 
zero euros, ens agradaria que se’ns expliqués com és això i si hi ha hagut alguna 
contrapartida o quelcom a canvi? 

La tinent d’alcalde Sra. Estrada diu que l’Ajuntament va rebre la proposta d'una 
editorial establerta a León, però amb comercials a Barcelona, per dissenyar i imprimir 
el programa de Sant Zenon sense cap cost per a l’Ajuntament a canvi que aquesta 
empresa pogués inserir publicitat a la contraportada del programa i gestionar-ne la 
facturació. Aquesta ha estat l'única contraprestació. 
L’Ajuntament es va estalviar amb aquesta acció uns 2.500 euros. 
 
És cert que es va donar el cas aïllat d'una botiguera que va expressar el seu malestar 
perquè les telefonistes comercials de l'empresa, que són de León, es van adreçar a ella 
en castellà. No es va optar per una empresa arenyenca perquè no n’hi ha cap que hagi 
ofert aquest servei i amb aquestes condicions fins aquest moment. 
 
Tampoc no ho va fer cap treballador municipal, perquè no es disposa de comercials ni 
de dissenyadors gràfics a la plantilla municipal. I a nivell legal tampoc no s’hauria pogut 
fer d'aquesta manera perquè l’Ajuntament no disposa d'una taxa pública per inserció de 
publicitat en publicacions municipals. 

 
1.- Al web de l’Ajuntament, a l’apartat anomenat Buscar feina, fins fa ben poc, l’únic 
enllaç supramunicipal era el de l’exèrcit espanyol, un exercit que garanteix l’ocupació 
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militar i política espanyola als Països Catalans. Té algun argument polític el regidor de 
Promoció Econòmica per defensar aquest enllaç? Si vol escoltar el parer de la CUP ja li 
diem ara mateix: suprimeixi’l. 

El tinent d’alcalde Sr. Acero respon: Li agraeixo l’observació, fet que ha passat 
desapercebut ja que la informació d”ofertes de feina es gestiona de forma personal a 
l’edifici Xifré. També haurà observat que la publicació d’aquest enllaç és del 2010, quan 
aquesta àrea estava gestionada pel grup municipal d’ERC. En donarem immediatament 
avis al servei de comunicació. 
 
2.- Respecte a la numeració del carrer del Pla dels Frares, en què va haver-hi una 
proposta de numeració nova, i consegüentment l’oposició dels veïns del Pla dels 
Frares, com està aquesta qüestió? S’ha parlat amb els veïns? 

 
El tinent d’alcalde  Sr. Fontbona diu que e parlat amb el president de la comunitat i ja li 
vaig comentar que quan hi hagués una proposta consensuada dins la Comissió de 
Nomenclàtor, la posaríem a la seva consideració.    

c) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV 
 
1. Desprès de l’aprovació en el Ple de 25 de juliol de 2012 de l’Ordenança reguladora 
de la venda del preu públic al mercat setmanal i derogació de l’anterior, preguntem al 
govern quin és el representant de l’Ajuntament responsable del mercat exterior, si 
revisa les obligacions del venedors i si s’ha obert algun expedient, amb la sanció 
corresponent prevista pel no compliment d’aquestes? També volem saber quin circuit 
ha de seguir un ciutadà per obtenir la llicència per tenir una parada al mercat exterior, 
si hi ha molta demanda, si hi ha llista d’espera i quin és el temps de resposta a les 
demandes sol·licitades. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Acero respon: L'Ordenança regula l'activitat, no pas únicament 
els preus. És important remarcar-ho perquè el que varem aprovar regula precisament 
tot això que em demana. La nova ordenança va venir motivada per una actualització 
conseqüència del canvi normatiu marcat per l'UE. 
 
Les noves sol·licituds s'han de vehicular a traves de Promoció Econòmica i s'ha 
d'aportar un projecte del que es vol fer i és aprovat per una comissió, tal i com marca 
la nova Ordenança. 
 
La Regidoria de Promoció Econòmica és qui gestiona el mercat de venda no sedentària 
i disposa d'un zelador que tots els dissabtes inspecciona el compliment de les 
normatives. S'han posat sancions. Afortunadament són molt poques, ja que la majoria 
compleixen, s'han resolt concessions, quan s'han produït impagaments i s'han fet els 
preceptius advertiments quan es detecten abusos o incompliments. 
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Ara mateix el procediment és el que he descrit i també haig de dir-li que les vacants 
que hi ha disponibles són molt poques.  
En el dia d'avui no hi ha llista d’espera per les raons exposades. 
 
2. Com és que hi hagut tants desencerts en la comunicació de l'esmentada obra d'Anna 
Maria Ravell? El web municipal no ha informat del procés, ni dels canvis sobrevinguts a 
les darreres hores, quan precisament, és el mitjà que hauria de permetre la 
immediatesa d'aquesta mena d’afectacions.  
Aquesta vegada, s'ha donat el cas també que mentre la ràdio municipal, informava amb 
tall de veu del regidor d'Urbanisme que l’asfaltatge final es faria el cap de setmana 
vinent, els camions estaven ja asfaltant dilluns i això  produïa moltes molèsties als pares 
i mares de l’escola.  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona és remet a la contesta en el prec núm. 4 d’ERC. 
 
3.- Segons publicava Ràdio Arenys fent-se ressò de la intervenció del grup municipal 
del PSC aquest passat diumenge a la Tribuna Política, l’equip de govern municipal havia 
d’aprovar el Pla d'actuació municipal dimarts passat. Ens agradaria conèixer si finalment 
ahir hi van donar llum verda, i quan preveuen presentar-lo a la resta de grups 
municipals i a la població.  
 
4.- Fem aquesta pregunta, motivada per una trucada d'una veïna de Sant Telm durant la 
nostra darrera intervenció al “Tribuna Política” de Ràdio Arenys:  
Com és que una vegada acabada l'obra del carrer Bisbe Pasqual (Revolució) amb rial de 
Sa Clavella, no ha quedat obert al públic el pati de l’antiga finca de can Quintana, tal 
com s’havia pactat amb el constructor? Hi ha alguna previsió sobre això? 
 
El regidor Sr. Fontbona respon: Encara no s’ha recepcionat, a més que hi falta la 
connexió de servei elèctric. 
 
5.- Quin és el motiu que ha fet canviar d’opinió el regidor d’Urbanisme respecte del 
tancament a les nits de la plaça Mare Paula Montalt? Fa uns mesos es mostrava contrari 
a aquesta mesura i ara s’han instal·lat unes tanques destinades a aquest fi. 
 
El regidor Sr. Fontbona respon: El regidor d’Urbanisme no ha canviat d’opinió, per això 
estem treballant en un projecte que permeti tenir el pas obert i alhora el no accés als 
diferents espais de la plaça.   
 
6. S'ha pogut trobar alguna solució per als equips que com el Vòlei Arenys encara 
tenien problemes de pista per entrenar al Pavelló? 
 
El regidor Sr,. Almansa diu que Aquest any els horaris d’entrenament de les entitats 
l’han elaborat els propis clubs. Tots els equips del vòlei entrenen al pavelló menys el 
juvenil perquè només pot entrenar un dia en concret i a una hora en concreta en què 
el pavelló està ocupat. És per això que se li ha ofert entrenar a la pista del Maragall 
aquest dia. 
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7. Constatem que la sala d’exposicions de la plaça Lloveras encara està tancada, hi ha 
alguna novetat respecte del que la regidora de Cultura ens va dir fa alguns mesos sobre 
el fet que estava pendent de rehabilitació? Hi ha alguna data prevista de reobertura? 
 
El regidor Sr. Llodrà respon: La Sala Lloveras és un espai que –tot i les seves 
limitacions arquitectòniques- compleix una molt bona funció en la intensa vida cultural 
del poble, ja que acull al llarg de l’any tota mena d’exposicions. Efectivament, com la 
regidora Moreno bé diu i és visible per tothom, la tenim tancada per força major.  
 
L’informe de Serveis Tècnics, en concret de l’arquitecte municipal, ens diu que les 
humitats que vénen del sostre no fan d’aquest un espai segur. El preu de les obres, 
però, superior als 10.000 euros i que no es tenien pressupostats per a aquest any 2012 
fa que de moment sigui una actuació no prevista. 
 
Això, però, no està afectant la intensa vida cultural i artística del poble, ja que es 
cerquen altres llocs per exposar. Ara mateix, per exemple, les obres de l’escola taller 
de pintura de l’Ateneu, que seguint els criteris s’haurien d’haver exposat a la Sala 
Lloveras s’estan exposant a la sala del Calisay. Caldrà, doncs, per a l’any que ve trobar 
una partida que vagi destinada a la Sala Lloveras.  
 
Tot i així, no és una prioritat. A mateix temps pensem que caldria cercar un altre espai 
més digne per fer-hi les exposicions. 
 
8. El passat dimecres 19 es va fer una presentació de les instal·lacions de la tercera 
planta de l'edifici Xifré com a ubicació de vivers d’empreses, cosa que nosaltres veiem 
amb bons ulls, ja que és una oportunitat de fomentar el treball per emprenedors que 
puguin fer ús d'aquest espai. Hem de dir que aquestes instal·lacions ja van quedar 
acabades en l'anterior mandat gràcies a la feina feta pel taller d’oficis, i des de llavors 
continuen tancades. Per altra banda, el govern municipal va apostar per crear un alberg 
juvenil en aquest edifici, esperant que hi hagi una inversió milionària per part de la 
Generalitat, cosa que en aquest moments creiem que és inversemblant que passi. 
Quina és l’estratègia que pensen seguir sobre això? 
 
El tinent d’alcalde Sr. Acero respon: Efectivament, com vostès diuen, part de les 
instal·lacions del viver d’empreses estan fetes des de fa dos anys, dono per suposat que 
vostès les van mantenir tancades en espera de poder materialitzar el finançament 
necessari per completar el projecte sencer. Per la mateixa raó hem mantingut aquest 
espai en espera de resoldre el finançament; com vostès saben, el FEDER suposa una 
inversió d'uns 300.000 €, però implica que l’Ajuntament hi ha de posar 100.000 € i 
hem de ser molt curosos amb les prioritats. 

Respecte a l’alberg, des de l’òptica de Promoció Econòmica no ens podem tancar cap 
porta. La Generalitat va visitar l'edifici Xifré per avaluar la idoneïtat per fer-ne un 
alberg, va informar que l'edifici és idoni per fer-ho i que pot formar part de la xarxa 
d’albergs de Catalunya. Es van mostrar disposats a participar amb la iniciativa privada 
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pel cofinançament. La decisió que hem pres és la d’aprofitar la part del viver que està 
feta i fer-ne ús. Si es resol a curt termini el finançament, el trasllat del viver no serà pas 
un problema; si no es resol, prosseguirà el viver en aquesta ubicació i a finals d’any hem 
de decidir si es pot assumir l’ampliació del viver, d'acord amb el pressupost 2013. 

 
9. Quan és previst que es constitueixi el Consell Assessor de l'Empresa Pública (EPE) 
Ràdio Arenys? 
 
L’alcalde Sr. Fors diu que l’empresa pública resta pendent ‘un informe tècnic per part 
del Sr. Fosar que a hores d’ara ja s’ha realitzat. En conseqüència en breu es constituirà. 
 
10. Desprès de mesos que els promotors de l'obra del passeig Xifré núm. 7 fessin cas 
omís a les demandes municipals de treure la tanca de l'obra, hem de felicitar el nou 
regidor d'Urbanisme, que per fi ho ha aconseguit. Amb tot, volem preguntar-li si ja ha 
fet algun requeriment a l'empresa per tal que faci l’arranjament dels desperfectes que 
ha causat sobre la vorera, que són molts.  
 
El regidor Sr. Fontbona respon: El zelador n’ha fet la inspecció i es faran els 
requeriments oportuns. 
 
11. A primers d'agost tots els grups polítics municipals vam entregar al servei de 
Premsa d'aquest Ajuntament el nostre escrit per publicar a la revista municipal ATR, 
que havia de sortir per Sant Roc. Estem tancant el mes de setembre i la revista encara 
no ha sortit al carrer. Ens poden explicar quin és el motiu que ha provocat aquest 
retard i quan és previst que es publiqui? 
 
La tinent d’alcalde Sra. Estrada respon: Saben del cert, i negar-ho és faltar a la veritat –
ja que hi ha documents que ho demostren–, que la revista EN CAP CAS no havia de 
sortir per Sant Roc, sinó al setembre. 
La revista es troba actualment a la impremta i es repartirà per les cases la setmana 
vinent. 
El retard es deu a un incompliment de terminis per part de l'empresa maquetadora, 
situació que ha obligat a cercar una alternativa amb la consegüent pèrdua de dies. En 
aquest sentit, demanem disculpes per aquests 15 dies que s’haurà endarrerit la seva 
distribució en relació amb la previsió inicial. 
 
12. El regidor de Noves Tecnologies, va anunciar per Ràdio Arenys que està estudiant 
que totes els regidors de l’Ajuntament tinguin un IPAD a la seva disposició per facilitar 
la tasca de tothom. Ens pot explicar el regidor quina despesa comportaria aquesta 
mesura, a tots nivells (adquisició dels aparells, manteniment, quotes d’abonament a tres 
anys vista…) Quins criteris s’han seguit per a la tria d’aquesta tablet i no d’un altre 
fabricant i programari? 
 
El tinent d’alcalde Sr. Acero respon: Fa uns quants mesos vam rebre una oferta d'un 
operador on s’oferia aquest tipus de dispositiu per un preu subvencionat, molt per 
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sota del preu de mercat. La Junta de Govern va aprovar dotar a tots els regidors del 
dispositiu per millorar la gestió dels documents. 
 
Aquest dispositiu reuneix condicions per la tasca que s'ha de fer, també hem de valorar 
la reducció del cost de paper, impressora, la no substitució dels ordinadors actuals dels 
grups municipals i les corresponents llicències. 
Ara mateix l’operació està aturada perquè s'han exhaurit els terminals i sembla que de 
forma definitiva. 
 

 El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 

 
La secretària        Vist i plau 
         L’alcalde  
 
 
 
 
 
 
 


